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PS 254/14 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend utan merknader.

PS 255/14 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Vedtak

Møteboka frå fylkesutvalet 30.10.2014 vart godkjend utan merknader.

PS 256/14 Referatsaker (Meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Siri Klokkerstuen viste til RS 178/14 Fritt skuleval over fylkesgrensa mellom Hordaland og Rogaland og 
etterspurde informasjon om det siste som har skjedd i Rogaland om temaet. Fylkesdirektør opplæring 
opplyste at innstillinga til opplæringsutvalet i Rogaland fylkeskommune (sak 57/14) vart samrøystes 
vedteken. Saka skal til vidare politisk behandling i Rogaland fylkeskommune. I Hordaland 
fylkeskommune vil det kome sak om fritt skuleval i opplærings- og helseutvalet 2. desember, med vidare 
politisk behandling.

Torill Selsvold Nyborg viste til RS 201/14 om Kartlegging av verksemder som søkjer driftstilskot frå 
Hordaland fylkeskommune. Ho bad om tilleggsinformasjon knytt til geografi, dvs. kvar i Hordaland 
verksemdene høyrer heime. Fylkesordføraren svarte at det vil kome svar i seinare møte.
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RS 196/14 Invitasjon til Utviklingsnett Brannsikring

RS 197/14 Oversendingsforslag - status og framdrift i arbeidet med KVU for logistikknutepunkt i 
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RS 199/14 Det beste veg alternativet mellom Aust og Vest

RS 200/14 Ferjesambandene Arsvågen - Moravika, Halhjem og Sandviksvåg

RS 201/14 Kartlegging av verksemder som søkjer driftstilskot frå Hordaland fylkeskommune

RS 202/14 Ny politistruktur

RS 203/14 Oppfølging av rammede og berørte etter 22. juli

RS 204/14 Seminar - Fra ting til ting - tingets arkeologi og historie

RS 205/14 Kopi - LCVT - Vaarsol - Stadfesting av status som verna skip

RS 206/14 Uttale til budsjett 2015, økonomiplan 2015-2018 - frå Ungdommens fylkesutval

RS 207/14 Uttale til fylkesrådmannens forslag til budsjett 2015 - frå fylkeseldrerådet

RS 208/14 Kollektivmeldinga 2013 - tilleggsopplysningar

RS 209/14 Oversikt over større saker til politisk behandling hausten 2014 - pr november

RS 210/14 Status for spørsmål/oversendingsforslag i fylkesutvalet pr november 2014

PS 257/14 Delegerte saker

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Vedtak

Delegert sak 18/14 vart referert.

DS 18/14 Låneopptak 2014 – III



PS 258/14 Årsbudsjett 2015 / økonomiplan 2015-2018

Forslag til innstilling

1 a) Investeringsbudsjettet for 2015 vert vedteke med slike rammer:

1 000 kr

Bruk av lånemidlar 1 302 700

Tilskot og refusjonar m.m. 2 549 400

Salsinntekter 5 000

Bruk av avsetjingar 25 000

Midlar frå driftsbudsjettet 102 000

SUM INNTEKTER 3 984 100

Disponert slik:

Politiske organ, administrasjon, fellesfunksj. 44 000

Opplæring 676 000

Tannhelse 25 000

Regional utvikling 1 000

Bybaneutbygging 1 368 000

Fylkesvegar 1 728 100

Andre samferdselsføremål 134 000

Kultur 3 000

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 3 979 100

Avsetjingar 5 000

SAMLA FINANSIERINGSBEHOV 3 984 100

b) Driftsbudsjettet for 2015 vert vedteke med følgjande rammer: 

Frie inntekter (skatt, rammetilskot) 5 940 000

Finansutgifter netto 511 700

Fondsavsetjingar netto 11 000

Til finansiering av utg. i investeringsbud. 102 000

TIL FORDELING DRIFT 5 315 300

Fordelt slik:

Politiske organ, administrasjon, fellesfunksj. netto 337 224

Opplæring netto 2 682 673

Tannhelse netto 174 632

Regional utvikling netto 82 729

Fylkeskommunal næringsverksemd netto -88 300

Samferdsel netto 1 768 337

Kultur netto 163 983

FORDELT PÅ SEKTORANE netto 5 121 278

Tilleggsløyvingskonto 4 022

Lønsavsetjing 190 000

TIL SEINARE FORDELING 194 022



2. Låneopptak

a) Fylkestinget godkjenner låneopptak på 1 302,7 mill. kr.

b) Fylkestinget godkjenner opptak av kassakreditt på inntil 500 mill. kr.

3. Stønad til dei politiske gruppene i fylkestinget og frikjøp

Gruppestønad til fylkestingsgruppene kr 75 670
Stønad pr. representant i gruppa kr 42 490
Frikjøp pr. representant kr 41 340

4. Disponering av IT-løyving

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå kontraktar som disponerer inntil 50% av 
IT-løyvingane i økonomiplanperioden.

5. Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta

Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta vert auka med 3 % frå 01.01.15.

6. Kollektivtakstane

Kollektivtakstane vert fastsett slik det går fram av budsjettgrunnlaget s. 93.
Minstetaksten for einskildbillett vert auka frå kr 31 til kr 35. 
Takstauken vert sett i verk frå 1. februar. 

Økonomiplanen for 2015-2018

Fylkestinget godkjenner det utsende forslaget til økonomiplan. 

Saksprotokoll i Hovudarbeidsmiljøutvalet - 06.11.2014 

Vedtak

HAMU tek budsjettet 2015 og økonomiplan 2015 – 2018 til etterretning

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014 

Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H/V:

«BUDSJETT 2015.

- OPHE henviser til nedtrekket i budsjettet grunnet færre elever. OPHE ber om at FU i fremtidige 

budsjetter legger til grunn elevtall slik at budsjettene kompenseres ved en eventuell vekst i 

fremtiden. 

- Da det er satt inn store resurser og tiltak for gjennomføring i den videregående utdanningen, ber 

OPHE om at det settes av midler til å evaluere tiltakene og om de har nådd målsetningen. Dette 

for å være sikre på at midlene har ønskelig effekt.

- Fylkeskommunens reiseaktivitet bør gjennomgås for å se på faglig utbytte av reisene. 

- Det bør settes av resurser til elever som har brukt opp retten men nå er motivert å ta videre 

utdanning.

- Det bør også settes av midler som skolene kan søke på for å styrke de flinke elevene.



- OPHE ber om at det jobbes videre med å samordne opptak mellom de offentlige og private 

skolene.

- Det bør settes av midler til markedsføring av de offentlige skolene.

- Midler til fagopplæring kurs for instruktører bør styrkes slik at flere kan ta kurs raskere.

- OPHE ber om at det settes inn ressurser for å få det offentlige og de private til å ta inn flere 

læringer.  

- Da flere skoler har gammelt utstyr på verkstedene sine og dette bør fornyes, ber OHU om at det 

for 2015 settes av et større beløp utover det som ligger i langtidsbudsjettet.

- Siden Hordaland er det ledene fylket innen Fagskole, bør midlene til innvesteringer og utstyr 

samt lokaliteter styrkes for å opprettholde denne posisjonen.   

- OPHE ber om at det sees på mulighet for å øke antall ungdomsbedrifter innen yrkesfag

- OPHE ber om at det sees på mulighet for å styrke sommerskolen.» 

Røysting

Fylkesrådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt framlegg følgjer saka utan realitetsbehandling.

Innstilling

1 a) Investeringsbudsjettet for 2015 vert vedteke med slike rammer:

1 000 kr

Bruk av lånemidlar 1 302 700

Tilskot og refusjonar m.m. 2 549 400

Salsinntekter 5 000

Bruk av avsetjingar 25 000

Midlar frå driftsbudsjettet 102 000

SUM INNTEKTER 3 984 100

Disponert slik:

Politiske organ, administrasjon, fellesfunksj. 44 000

Opplæring 676 000

Tannhelse 25 000

Regional utvikling 1 000

Bybaneutbygging 1 368 000

Fylkesvegar 1 728 100

Andre samferdselsføremål 134 000

Kultur 3 000

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 3 979 100

Avsetjingar 5 000

SAMLA FINANSIERINGSBEHOV 3 984 100

b) Driftsbudsjettet for 2015 vert vedteke med følgjande rammer: 

Frie inntekter (skatt, rammetilskot) 5 940 000



Finansutgifter netto 511 700

Fondsavsetjingar netto 11 000

Til finansiering av utg. i investeringsbud. 102 000

TIL FORDELING DRIFT 5 315 300

Fordelt slik:

Politiske organ, administrasjon, fellesfunksj. netto 337 224

Opplæring netto 2 682 673

Tannhelse netto 174 632

Regional utvikling netto 82 729

Fylkeskommunal næringsverksemd netto -88 300

Samferdsel netto 1 768 337

Kultur netto 163 983

FORDELT PÅ SEKTORANE netto 5 121 278

Tilleggsløyvingskonto 4 022

Lønsavsetjing 190 000

TIL SEINARE FORDELING 194 022

2. Låneopptak

a) Fylkestinget godkjenner låneopptak på 1 302,7 mill. kr.

b) Fylkestinget godkjenner opptak av kassakreditt på inntil 500 mill. kr.

3. Stønad til dei politiske gruppene i fylkestinget og frikjøp

Gruppestønad til fylkestingsgruppene kr 75 670
Stønad pr. representant i gruppa kr 42 490
Frikjøp pr. representant kr 41 340

4. Disponering av IT-løyving

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå kontraktar som disponerer inntil 50% av 
IT-løyvingane i økonomiplanperioden.

5. Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta

Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta vert auka med 3 % frå 01.01.15.

6. Kollektivtakstane

Kollektivtakstane vert fastsett slik det går fram av budsjettgrunnlaget s. 93.
Minstetaksten for einskildbillett vert auka frå kr 31 til kr 35. 
Takstauken vert sett i verk frå 1. februar. 

Økonomiplanen for 2015-2018

Fylkestinget godkjenner det utsende forslaget til økonomiplan. 

Protokollmerknad frå Aslaug Hellesøy: «KRF kjem tilbake med eige budsjettforslag til FUV».

Protokollmerknad frå Alexander Fosse Andersen: Senterpartiet kjem attende med budsjettframlegget 
sitt i Fylkesutvalet og Fylkestinget.»

Protokollmerknad frå Rasmus L. Rasmussen:  Arbeiderpartiet vil fremme sitt alternative budsjettforslag i 
fylkesutvalget og fylkestinget».



Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014 

Silja Ekeland Bjørkly sette fram forslag til nytt pkt.

Fram mot endeleg behandling i Fylkestinget må det fokuserast på å redusera

takstane for kollektiv.

Røysting

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Silja Ekeland Bjørkly sitt forslag til nytt pkt vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Samferdselsutvalet tek budsjettet 2015 og økonomiplan 2015 – 2018 til etterretning og peikar på at fram 
mot endeleg behandling i Fylkestinget må det fokuserast på å redusera takstane for kollektiv.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 18.11.2014 

Anne-Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag på vegner av utvalet:

«Kultur- og ressursutvalet tek saka til orientering, og vil koma attende til saka ved behandling i 
Fylkesutvalet og Fylkestinget.»

Røysting
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H og V fram slikt forslag:

"Budsjettforslag for 2015 og økonomiplanforslag 2015-18 
Forslaget tar utgangspunkt i fylkesrådmannens reviderte budsjettgrunnlag, og endringene under 
refererer både til engangsendringer i 2015 og endringer for hele økonomiplanperioden. Dette 
kommenteres nærmere i teksten under tabellen. Tiltak i tabellen er nummerert, og det henvises 
tilsvarende til nummererte kommentarer i teksten. 

Tiltakene er finansiert ved bruk av avsetningen på 11 mill. kr til disposisjonsfond i fylkesrådmannens 
budsjettforslag for 2015, samt med uttrekk av 69 mill. kr fra disposisjonsfond avsatt i juni 2014 basert på 
regnskapsoverskudd fra 2013. 

Avslutningsvis i teksten under fremmer koalisjonen også noen verbalforslag uten direkte budsjettvirkning 
for 2015.

1. Driftsbudsjettet

Samferdsel 1000-tall

1 Redusert takst måneds-/periodekort (fra kr 780 til kr 745) 7 000

2 Harmonering takst Barnekort/Ungdomskort (samme pris) 500

3 Fylkesveivedlikehold, dekkelegging 60 000

Sum samferdsel 67 500



Opplæring og helse

4 Elevtallsjustering høst 2015 -7 000

5 Tilbakeholdes for senere fordeling på bakgrunn av inntak 7 000

6 Lærlingeplan og prognose 500

7 Sommerskole Stord/Sunnhordland 250

8 Ungt entreprenørskap, fokus yrkesfag 250

9 Motorrom Bømlo

10 Markedsføring av HFK’s skoler med vekt på yrkesfag 500

Sum opplæring/helse 1 500

Kultur

11 Litteraturhuset 200

12 Administrasjon kultur, kulturminnevern/kunstformidling -500

13 Sykkel VM-prosjekt, folkehelse/sykkelvaner 500

14 Friluftslivets år 2015 400

15 Til rådvelde for Kultur- og ressursutvalget 250

16 Internasjonalt kultursamarbeid -200

17 Museum 300

18 Haugesenteret 50

  19 Gruver Litlabø, engangstilskudd 100

  20 Moster Amfi/Mostraspelet, nytt manus m.m. driftstilskudd 100

Sum kultur  1 200

Regional utvikling

21 Redusert stillingsomfang 5 % -1 000

22 Nordiske Mediedager, tilskudd 250

23 Klimaplanen 1 000

24 Avvikle Liv og Lyst -900

Sum Regional utvikling -650

Bortfall renteinntekter 1 450

Redusert avsetning disposisjonsfond i 2015-budsjettet -11 000

Fra disposisjonfond (avsetning 2013-regnskapet) -60 000



Merknader driftsbudsjettet;

Samferdsel
1. Reduksjon av månedskortpris. For å bygge opp under en fortsatt god utvikling i kollektivbruken, 

spesielt for de som reiser daglig kollektivt, endres minsteprisen på periodekort (30dg) fra foreslåtte 
kr 780 til kr 745.

2. Samordning pris barne/ungdomskort. 
Prisen på barnekort og ungdomskort harmoneres, det er unaturlig med prisnedgang etter fylte 16 
år.

3. På bakgrunn av den utfordrende situasjonen for fylkesveiene mht. vedlikehold og dekkelegging, 
bud-sjetteres det med 60 mill. i ekstra dekkelegging i 2015. Fylkesutvalget/SAMU får fremlagt 
oversikt over planlagt dekkelegging i 2015 så snart dette er klart iht. ny budsjettramme på totalt 100 
mill. til tiltaket i 2015.

Opplæring
4. Elevtallsjustering. Prognostisert innsparing ved redusert elevtall høsten 2015 fordeles ikke til 

virksom-hetsbudsjettet før elevtall er klart, posten holdes i reserve, se pkt. 5.

5. Til fordeling ved endelig elevtall. Posten fordeles av OPHE når elevtall er klart. Dersom elevtallet 
tilsvarer prognosen, og det er en reell innsparing, fordeles posten på andre undervisningstiltak av 
utvalg for opplæring og helse. Prinsippet er at redusert elevtall gir redusert budsjett, og omvendt.

6. Lærlingeplan og lærlingeprognose
Der er behov for en nærmere sammenheng mellom arbeidslivets behov for kompetanse og 
undervisningstilbudet på yrkesfag. Det gjennomføres en kartlegging av kompetansebehov og 
fremtidig tilbud av læreplasser i samarbeid med arbeidslivets parter, med sikte på en tydeligere 
sammenheng mellom skoletilbud og behov. Arbeidet skal munne ut i et tillegg til skolebruksplanen 
for yrkesfagtilbud, og evt. justeringer i klasedimensjonering.

7. Sommerskole Stord/Sunnhordland
Sommerskole på Askøy og i Bergen har vært meget vellykket, spesielt til å forbedre sjansene til å 
gjennomføre videregående utdanning med ståkarakter. Vi ønsker å utvide tilbudet til flere deler av 
fylket, og sørge for at flere gjennomfører videregående utdanning. Forsøket rettes mot 
Stord/Sunnhordland.

8. Økt tilskudd ungt entreprenørskap for ungdomsbedrifter i yrkesfag. Der er et stort potensiale for å 
re-kruttere flere unge til å starte egen bedrift. Et godt arbeid har vært gjort i forhold til 
studiespesialiserende og studieforberedende program. Økt innsats ønskes rettet mot andre 
yrkesfagprogram, for å bidra til at flere fagarbeidere starter egen virksomhet.

9. Motorrom Bømlo
Fornyelse av motorrom ved Rubbestadneset gjennomføres i løpet av 2015 med bruk av midler fra 
in-vesteringsbudsjettets ramme for mindre ombygginger/påbygg. Prosjektet er viktig for å gi elever 
ved Rubbestadneset oppdaterte tekniske læremidler, og mulighet til å øve under forhold som er 
mer lik dagens virkelighet. Prosjektet har også stor lokal medvirkning fra bedrifter på Bømlo.

10. Markedsføring av skoler med vekt på rekruttering til yrkesfag
Mer enn hele reduksjonen i elevtall sist skoleår kom på yrkesfag. Vi står i fare for ikke å kunne 
dekke behovet for fagarbeidere i fylket i fremtiden. Det settes derfor av 500.000 til et prosjekt for å 
markedsføre fylkeskommunens videregående skoler, spesielt med vekt på å rekruttere til yrkesfag.

Kultur
11. Litteraturhuset har siden starten klart å etablere seg som en viktig møteplass i Bergen og resten av 

Hordaland, innenfor begrensede rammer. Driftsstøtten økes med 200.000.  

12. Administrasjon kulturminnevern og kunstformidling
Innsparingsforslaget på kultur fokuserer i hovedsak på å redusere tilskuddsordninger. I et stramt 
budsjett må også egen organisasjon ta deler av innsparingen. Selv om økningen på administrasjon 
på noen av kapitlene under kultur skyldes tekniske føringer, er det likevel naturlig å redusere 
omfanget av administrasjon på kulturminnevern og kunstformidling noe.



13. Prosjekt sykkel-VM og folkehelse/sykkelvaner
Bergen og Hordaland er tildelt Sykkel-VM 2017. Samtidig viser tallene fra reisevaneundersøkelsen 
at sykkelandelen har gått noe ned. Sykkel-VM bør brukes som inspirasjon for å øke sykkelandelen, 
men også som folkehelsetiltak. Det blir satt av 500.000 til prosjekt med mål om å øke 
sykkelandelen i tråd med målsetningen i Regional Transportplan. Prosjektet skal også ha et 
folkehelseperspektiv. Fylkesutvalget ber om en sak i første kvartal 2015 der prosjektet blir 
konkretisert. 

14. Friluftslivets år 
Friluftslivets år feires i 2015. Det er naturlig med en fylkeskommunal medvirkning til markering av 
året i et folkehelseperspektiv.

15. Til rådvelde
Rådmannens forslag reduserer rådveldekontoen til kultur- og ressursutvalget. På bakgrunn av revi-
sjonsrapport må disponering og utlysning av disse midlene gjennomgås, men det er ikke ønskelig å 
redusere det kulturelle handlingsrommet i utvalget. Halvparten av det foreslåtte kuttet tilbakeføres 
derfor.  

16. Internasjonalt kultursamarbeid
Posten reduseres for å finansiere økte midler til museum 

17. Museum
Museumene ivaretar en viktig historisk arv, og rammen for tildeling til museer økes derfor med 
300.000.

18. Haugesenteret/Nynorsk kultursentrum 
Haugesenteret åpnet i september i år, og er nå i full drift som det eneste senteret på Vestlandet for 
formidling av nasjonal poesi. Det er behov for noe økt driftsstøtte.

19. Litlabø-gruvene, Stord. Engangstilskudd på kr 100 000. 

20. Mostraspelet
Mostraspelet skal i de kommende årene utvikle og forberede seg på et nytt 1000-års jubileum, og 
driftsstøtten blir økt med 100.000 kr.

Regional
21. Redusert stillingsomfang regionalavdelingen. På bakgrunn av redusert omfang på støttemidler, er 

det naturlig også å redusere administrasjonen.

22. Nordiske Mediedager.
Vi ønsker å videreføre støtte til dette viktige møtepunktet i Bergen, for internasjonale 
mediebedrifter. Dette er særleg viktig nå når Mediabyen Bergen er under etablering. 

23. Klimaplanen
Klimautfordringene er en av de største utfordringene i vår tid. Vi ønsker å styrke arbeidet med 
klima-prosjekter og setter av 1 mill. kr ekstra i 2015.

24. Avvikling av Liv og Lyst. Prosjekt Liv og Lyst avvikles i 2015 på bakgrunn av nasjonale vedtak. 
Budsjettet reduseres til et nivå tilstrekkelig for å avslutte igangsatte prosjekt. Ikke igangsatte 
prosjekt blir ikke startet opp.

2. Investeringsbudsjettet

Investering

25 Reduksjon s. 29 eiendeler -1 000

26 Utstyr/maskiner videregående skole 10 000

Fra Disposisjonsfond (avsetning 2013-regnskapet) -9 000



Merknader til investeringsbudsjettet;

25. Fylkestinget ser ikke behov i 2015 for å avsette midler til egenkapitalinvesteringer i andre 
virksomheter.

26. Det avsettes 10 mill. til utstyr/maskiner i videregående skoler.

3. Verbalforslag

27. En lang rekke tiltak er satt i verk for å redusere frafall og øke gjennomføring i videregående skole. 
Fyl-kestinget ber om at det gjennomføres en samlet oppstilling og evaluering av disse tiltakene. 
Denne skal være klar enten i forbindelse med tilstandsrapporten for videregående skoler, eller 
senest for behandling i fylkestinget i oktober 2015.

28. Fylkestinget er kjent med innstillingen til fylkestinget i Sogn og Fjordane vedrørende bokbåten. 
Innstil-lingen og avtalefornyelse gjør at fylkestinget ber om en sak om bokbåten til behandling 
senest til møte i KURE i februar.

29. Tildeling til Gjesteatelier og Ambrosiahuset holdes tilbake inntil KURE og fylkesutvalget har fått seg 
forelagt gjeldende eller forslag til retningslinjer for disponering og utlysning av leilighet på Nordnes, 
i Spania, på Stend og eventuelt andre (kunstner)boliger/gjesteatelier som disponeres av 
fylkeskommunen eller som fylkeskommunen har rett til å disponere.

30. På bakgrunn av at det fra kommunenes side er etterspurt politisk deltakelse på samme nivå ved 
meklingsmøter/forhandlingsmøter i forbindelse med innsigelsessaker, endres 
delegasjonsreglementet slik at forhandlingsdelegasjonen ledes av fylkesordfører, ved dennes 
fravær fylkesvaraordfører, ved dennes fravær leder eller nestleder i KURE. Meglingsresultat legges 
frem for KURE for endelig stadsfesting.  Opposisjonsleder har anledning til å stille som observatør.

31. Sammenleggbare sykler kan i dag medtas på kollektivtransport uten ekstra pristillegg, dersom de 
har på seg trekk. Dette virker noe kunstig, og fylkestinget vedtar at sammenleggbare sykler kan 
medtas uten trekk, så lenge de ikke settes på sete/tar opp sete eller i midtgang. Tilsvarende skal 
sykler som stilles ute på hurtigbåter under eget ansvar kunne medtas uten pristillegg, der det er 
plass.

32. Fylkestinget ber om en sak for å vurdere den strekningsvise inntektssvikten som følge av at el-biler 
kan reise gratis på fylkesvegferger

33. Fylkestinget ber om at det blir tatt initiativ overfor statlige myndigheter for å se på muligheter for å 
re-dusere kostnadsnivået i neste anbudsrunde for fergedrift.

34. Masfjordenbrua. Fylkestinget er positivt til et forsøk med en konseptutlysning for Masfjordbrua, dvs. 
en anbudsutlysing basert på en ren funksjonsbeskrivelse. Prosjektet vil kunne realiseres under 
forutsetning av at fylkeskommunal egenandel ikke overskrider fergeavløsning og 
momskompensasjon i forbindelse med prosjektet. Fylkestinget ber om en sak vedrørende dette i 
1.kv. 2015.

35. Voksne i videregående skole: fylkestinget ber om en sak med gjennomgang av mulighetene for 
søkere uten rett til å ta videregående utdanning eller delkompetanse.

36. Fylkestinget forutsetter at det settes av planmidler slik at nye Rubbestadneset videregående kan 
reali-seres i henhold til skolebruksplanen (2017-2020)."

Torill Selsvold Nyborg sette fram slikt forslag:

"Budsjettframlegg for 2015

Tannhelsetenesta                                                                          3 mill.
Pilegrimsenteret i Røldal                                                               1 mill.
Ungdomsprosjekt, Bergen og Hordaland Turlag 
                         

0,5 mill.



Periodebillett for barn og ungdom vert lik, kr 350 pr. månad        0,5 mill.
Redusera billettprisen til prisstigninga på periodekort.             14 mill.
Asfaltering av fylkesvegar                                                            60 mill.
Fylkeskommunal medfinansiering til ein-sonepris Arna-
Bergen med tog    
                                                                

3 mill.

Styrka vaksenopplæringa til personar med mangel i 
grunnopplæringa                                                                          

2 mill. 

Utstyr til fagopplæringa     
                                                           

10 mill.

Auka ramme til oppfylging av Klimaplanen   
                              

1,5 mill.

Samla:                                                                                         95,5 mill.

Saldering
Disposisjonsfond                             - 60.0 mill.
Mindre overføring til investering - 35,5 mill.

Verbalforslag
Hordaland fylkeskommune samarbeider med Masfjorden kommune om realisering av Masfjordbrua. Dei 
nødvendige tiltak for å starta prosjektet vert iverksett første halvår 2015."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"SV sitt alternative fylkesbudsjett 2014
Som rådmannen med desse endringane:

Innleiing
Meir ekstremvêr er ein konsekvens av dei menneskapte klimaendringane. Vi kan ikkje peike ut ei 
ekstremhending som menneskeskapt, men at hendingane kjem hyppigare skuldast for store utslepp av 
klimagassar. Desse ekstremhendinga rammar ofte menneske i land som frå før av er ramma av tidlegare 
kolonialisme, har ein underlegen plass i det internasjonale handelssystemet, og ofte er styrt av ein 
korrupt elite.

Hordaland kan ikkje løyse heile verda sine problem, men me kan ta vår del av ansvaret for å hindre 
overforbruk av naturressursar og yte vårt bidrag til ei meir rettvis verd. Noko av det viktigaste vi kan gjere 
i denne samanhengen er å syte for ein meir effektiv bruk av den energien vi har. I transportsamanheng 
tyder dette å prioritere kollektivtrafikk, og i bygningar og hus tyder det å satse ulike typar av enøk-tiltak. 
Begge desse områda er høgt prioriterte i SV sitt alternative budsjett. Vi vil doble innsatsen i arbeidet med 
klimahandlingsplanen.

Vi må fortsette å byggje ut kollektivtilbodet. SV har fem viktige verkemiddel: Vidare bygging av Bybanen, 
leggje om til kollektivfelt ved alle inn- og utfartsårer til Bergen, tidsdifferensiert bompengeavgift og 
takstfrys på billettprisane og miljøvenleg motorteknologi m.a. Trolleybuss.   

Hordaland skal være ein god plass å leve for alle innbyggjarar uavhengig av lommebok eller bakgrunn. 
Med gode tilbod til innbyggjarane sine. Det skal leggast til rette for læreplassar, også i offentleg sektor. 
Fylket skal hindre sosial dumping på arbeidsplassar. Gode opplæringstiltak for personar med vanskar og 
utviklingshemmingar. God tilrettelegging for skule og utdanning for flyktningar og asylsøkjarar.

Ungdommen i Hordaland skal verte utrusta til å både møte og vere medskaparar av framtida. Det gjer vi 
først og fremst med å sikre alle ei god utdanning og tilbod om eit rikt kulturtilbod. Difor vil SV ha ei auka 
satsing på utdanning, mellom anna for å sikre at flest mogeleg gjennomfører ei vidaregåande utdanning, 
og vil vedlikehalde  skulebygga. SV vil også utvikle ordninga med kulturkort for ungdom vidare. 

Hordaland har til liks med mange andre fylke langs kysten eit todelt næringsliv. Det er viktig at fylket har 
verdiskaping som ikkje er oljeavhengig. Det offentlege må særleg bidra til at små- og mellomstore 
føretak får hjelp til nyskaping som kan gje produksjon tilpassa eit berekraftig samfunn.

Hordaland slit til liks med ei lang rad kommunar og fylkeskommunar med aukande gjeld. Dette både 
bandlegg driftsmidlar for mange år og gjer oss meir sårbare for endra skatteinngang og endringar i 



kapitalmarknadene. SV meiner at situasjonen krev at dei statlege overføringane vert auka i framtida, og 
at staten etablerer meir omfattande ordningar for rentekompensasjon, rentegarantiar eller liknande.

Investeringsbudsjett, verbalforslag

1. Fylkestinget ber om at posten profilering av eigedommar vert omdisponert og brukt på investeringar i 
utstyr i den vidaregåande skulen. 

Driftsbudsjettet, tal justeringar

Område (post) auka driftskostnad redusert 
driftskostnad

Klimaplan, generell styrking av gjennomføring 
(715), spes. vekt på motorteknologi og oppstart av 
hydrogenfyllestasjon Danmarksplass

9 000 000

Bortfall av støtta til HOG-energi og BRB (700) 5 900 000

Einskapstakst for tog strekninga Arna-Bergen
*NSB tar halve kostnaden.

6 000 000

Avvikling av ordninga med natt-takst (730) 6 000 000 

Internettportal, trafikktryggleik    500 000 

Takstfrys, kollektiv (730) 72 000 000

Utviding, ungdomskortet (730)   3 000 000 

Pilotprosjekt - «treeininga» - kollektiv, sykkel og 
gange (730)

  2 000 000 

Innsparing, ruteproduksjon (kollektivfelt) (730) 50 000 000

Betre billeteringssystem 10 000 000

Innsparing streik (opplæring) 18 000 000

Innsparte midlar streik (opplæring) 18 000 000

Auka generell ramme, opplæring (521-532) 10 000 000

Øyremerka, auka bruk av vekslingsmodellen i v.g. 
skule (560)

1 000 000

Elev/lærling/skulepsykolog (560) 1 500 000

Utviding, kulturkortet (771)     200 000

Cornerteateret (771)     500 000

Styrka vedlikehald, fylkesvegar (7602) 60 000 000

Kutt i løyving til Brussel kontoret (715) 1 000 000

Redusert utgift, Vestlandsrådet (715) 200 000

Prosjekt Trygg skuleveg – Samla oversyn over 
trafikkfarleg skuleveg ved alle skular i Hordaland

3 000 000 

Nye busskur. Oppvarma ved knutepunkt 5 000 000

Forum Nye Bergensbanen    500 000

Nærmiljøtiltak i små bygder for bulyst, identitet og 
lokale møteplassar 

3 000 000 

Vestnorsk filmsenter(Western Norway Film 
Commission)

2 000 000

Lån til Bergen kommune og Statens vegvesen –
sanntidsmåling av luftforureining – 5 nye 
målestasjonar

1 000 000 

Auka ruteproduksjon – Buss distrikta 1 000 000



Utgreiing hurtigbåt Laksevåg-CCB-Kleppestø (sjå 
forslag 23)

  500 000

Mindre bruk av konsulentverksemd 10 000 000

Innsparte midlar, mindre sjukefråvere 5 000 000

Tidsdifferensierte bompengar 30 000 000

Meirinntekt bompengar grunna mindre 
trafikknedgang

50 000 000

Tannhelse, hindra samanslåing av tannklinikkar 3 000 000

Sum, endringar (justert) 208 700 000 180 100 000

Samla auka driftsutgifter 28 600 000

Saldering av auka driftsutgifter: 28 600 000 frå posten til disposisjonsfond. 

Driftsbudsjettet, verbalforslag

Opplæring
1. Fylkestinget vil ha ein modell for fordeling av ressursar mellom skular, som i større grad enn i dag 

prioritere skular med låge inntakspoeng og skular kor ein stor del elevar har anna morsmål enn 
norsk. Ein slik fordelingsmodell krev samstundes at totalramma er tilstrekkeleg vid til å kunne gje 
alle elevar i Hordaland ei god opplæring.

2. Fylkestinget vil ha reglar for fast maksimal gruppestorleik og at klassar som hovudregel ikkje skal 
slåast saman i fellesfag.

3. Fylkestinget vise til «vekslingsmodellen», kor opplæring i skule og bedrift vert kombinert, og ber om 
at fleire elevar får tilbod om opplæring etter ein slik modell.

4. Fylkestinget understreker at alle elevar må verte sikra tilpassa læremiddel. Det tyder at alle skal 
kunne velje å ha lærebok på papir framfor digitale læremiddel, og læremiddel skal vere tilgjengeleg 
på begge målføre.

5. Fylkestinget vil samarbeide tettare med kommunehelsetenesta for å styrkje helsetilbodet til elevane 
i den vidaregåande skulen, og mellom anna setje i gong prøveprosjekt med eigen skulepsykolog.

6. Fylkestinget ber om at ein lovfestar retten til læreplass, og vil styrke fagopplæringskontoret og 
forsterke samarbeidet med partane i arbeidslivet for å få nok læreplassar og særleg oppmode 
offentlege verksemder om å ta inn lærlingar.

7. Fylkestinget vil ha endra inntaksreglane i den vidaregåande skulen slik at dei elevane som ønskjer 
det får rett til å gå på den næraste skulen som har det aktuelle faget/tilbodet.

Miljø
8. Fylkestinget viser til Spar Kjøp sitt jordvarmeprosjekt på Kokstad og ønskjer at Hordaland 

fylkeskommune skal finna eit eigna bygg til å prøve ut eit eige prosjekt. 

9. Fylkestinget ber om at arbeidet med å elektrifisere hamna (jmf. mål i klimaplanen) vert ytterlegare 
forsert. Visjonen er ei heilelektrisk hamn heilt utan klimagassutslepp. 

10. Alle nye drosjebilar bør ha hybrid/elektrisk teknologi. Innan fire år skal heile drosjeparken vere bytta 
til slik teknologi.

11. Det skal verte oppretta eit informasjonskontor retta mot alle innbyggjarane i Hordaland, med enøk 
som hovudarbeidsområde. Dette skal integrerast i arbeidet med klimahandlingsplanen. 

12. Fylkestinget ønskjer eit prosjekt for bruk av solfangarar og/eller solcellepanel på alle 
fylkeskommunale bygg. Slik teknologi skal verte installert på alle bygg kor det kan syte for redusert 
bruk av anna energi. Ein del av prosjektet bør vere å inkludere yrkesfagelevar innanfor relevante 
studieretningar, med å både kartleggje og installere. 



13. Fylkestinget har som mål at Bergensområdet får Noreg sitt beste grøne kollektivtilbod innan 2020. 
Det er nødvendig med ei teknologiutgreiing som grunnlag for framtidige anbod både for buss og 
båt. Trolleybuss blir ein viktig teknologi. I tillegg må fylket utgreie buss med batteri, hybridmotorar 
og moderne gassmotorar. 

14. Fylkestinget vil styrke konkurransekrafta til kollektivtrafikken gjennom å få etablert kollektivfelt, fryse 
maksimumstaksten og effektive avgrensingar på biltrafikken. Dette vil føre til kortare køyretid, betre 
regularitet og auka inntekter til fylkeskommunen.

15. Fylkestinget vil, saman med Bergen kommune, intensivere arbeidet for å betre framkoma for 
kollektivtrafikken i Bergen. Alle 4-felts innfartsårer og eksisterande sambruksfelt vert omgjorte til 
sambruksfelt i ein overgangsperiode, til permanente kollektivfelt er etablerte. Ei alternativ ordning 
med kollektivfelt frå 0600 til 0900 vert prøvd ut med auka kollektivdekking.

16. Fylkestinget vil ha bygd 2.000 nye innfartsparkeringsplassar i bydelane og kommunane rundt 
Bergen (parkering med skyss). Dette vil gje betre plass på vegnettet til kollektivtrafikk og annan 
nyttetrafikk. Og i tråd med fylkets tidlegare vedtak ønskjer Hordaland fylkesting at 2.000 
parkeringsplassar i Bergen kommune blir fjerna.

17. Fylkestinget vil føre inn att prinsippet om gratis skuleskyss. Ordninga med samordning av 
skulereisekort og ungdomskort skal vere frivillig.

18. Arbeidet for å korte ned reisetida mellom Oslo og Bergen til 4 timar innan 2020 må intensiverast. I 
møte med nasjonale samferdslestyresmakter er raskare Bergensbane jobb nummer ein. Hordaland 
fylkeskommune vil halde fram og styrke samarbeida med kommunar og fylke langs bana, inkludert 
Bergen kommune. Planmidlar til Ringeriksbane må inn i NTP sin første planperiode. Arbeidet med 
kommunedelplanar må ta til snarast.

19. Fylkestinget meiner Vossabanen må utviklast som forstadsbane til Bergen, det krev at utbygging av 
infrastruktur Bergen-Voss vert prioritert. Fylkestinget krev at det rullande materiellet vert fornya.

20. Skansentunnelen vil gje ein farleg auke av biltrafikk via Bergensdalen. Alt planarbeid for denne 
tunnelen må verte avslutta. 

21. For å fjerne trafikk over Bryggen og redusere trafikk i Øvregaten, er det avgjerande at Sandviken få 
god bybanedekning. Det er viktig at planane for Bybane til Fyllingsdalen ikkje tar vekk muligheita 
for Bybane framom Bryggen i framtida. 

22. Fylkestinget vil ha eit prosjekt for å fremje - «Treeininga» - kollektiv, sykkel og gange. Ein viktig del 
av prosjektet skal fleire venterom og generelt betre haldeplasser kombinert med bysyklar. 
Prosjektet bør byggje vidare på Skyss og Bybanen sin visuelle profil og vere fri for kommersiell 
visuell forsøpling.

23. Fylkestinget ber om at planlegginga av en rullebane nummer to på Flesland vert avslutta. Ein auke
i flytrafikken vil bryte med regionale, nasjonale og internasjonale mål om å kutte i utsleppa av 
klimagassar og verne befolkninga mot helsefarleg støy. 

24. Fylkestinget ber om at det vert planlagd et prosjekt for ei pendlarruta CCB-Laksevåg-Kleppestø. 
Prosjektet har eit bra potensiale for å kunne verte eit vellukka døme på meir bruk av sjø til 
persontransport, og på sikt bør ho verte ei ordinær transportordning for alle. 

25. Fylkestinget ber om at ein legg fram plan for utbygging og finansiering av utvida Trolleybuss.

Tannhelse
26. Fylkestinget vil ikkje støtte sentralisering av tannhelsetenesta. Fylkestinget vil arbeide for ei 

tannhelseordning finansiert over Folketrygda med eit felles nasjonalt takstsystem. Det er ingen 
naturleg grunn til at tannhelsa skal handsamast annleis enn helse elles.

Kultur
27. Fylkestinget ønskjer kulturkortet utvida til å gjelde fleire kulturtilbod og alle studentar.

28. Fylkestinget meiner regionane i Noreg treng ei langvarig satsing på film for å hindre ytterlegare 
sentralisering av filmproduksjonen. Som ein del av denne satsinga skal Hordaland fylkeskommune  



auke midlane til Vestnorsk filmsenter og sikre driftsmidlar til Western Norway Film Commission på 
sikt.

29. Fylkestinget ber om at arbeidet med å finne eit sentralt lokale for ein nynorskscene vert prioritert 
høgt. Målet er å finne ein plass i Bergen sentrum i løpet av 2015.

Likestilling
30. Fylkestinget ber om at ein minskar delen tilsette i deltidstillingar. Heile stillingar skal vera 

hovudregelen. 

31. Menneske med nedsett funksjonshemming som ikkje kan nytte offentleg transportmiddel må få 
høve til å parkere gratis ved arbeidsstaden.

32. Fylkestinget ber om ein gjennomgang  av omfanget og kvaliteten på opplæringa for elevar med 
særskilde behov, og på bakgrunn av dette syte for at dei får både eit fjerde og femte skuleår.

Finansiering/innkjøp/regional utvikling
33. Fylkestinget ber om arbeidet mot skatteparadis, sosial dumping og anna tilknytt økonomisk 

kriminalitet vert prioritert høgare. Spesielt viktig er det å syte for innsyn i leverandørkjeder og slik 
sikre at også mindre underleverandørar ter seg som seriøse aktørar.

34. Fylkestinget er uroa for den høge gjeldsgraden til Hordaland fylkeskommune, og meiner det må 
vere ei prioritert oppgåve å både sikre større årlege statlege overføringar og fleire statlege 
instrument som kan verne kommunane og fylkeskommunar mot renteendringar o.l.

35. Fylkestinget meiner det omfattande kuttet i tilskott til regional utvikling i statsbudsjettet ikkje er godt 
nok grunngjeve og vil arbeide for å reversere kutta i kommande statsbudsjett. (Det er spesielt viktig 
at Bulyst-prosjektet ikkje lid skade på grunn av dette kuttet.) 

36. Fylkestinget ber om ei uavhengig fagleg utgreiing om røynslene med anbod for kollektivtransport 
for buss og båt i Hordaland. Rapporten må undersøkje økonomisk vinst for det offentlege og for 
selskapa, betre tenester, arbeidsvilkår for dei tilsette, mogeleg auka byråkratisering, vilkåra for å 
styre transportilbod og teknologiutvikling politisk frå fylket. Rapporten vært lagt fram og drøfta. 

37. Fylkestinget ber administrasjonen komme med framlegg til eit modernisert reglement for politisk 
arbeid i fylket som aukar mindretalet sine rettar til å setje frem eigne framlegg, krevje høyringar i 
tråd med ordningar som no er vanlege i Bergen kommune og på Stortinget.

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå kultur- og ressursutvalet til grunn for røystinga.

Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Nyborg sitt forslag fekk 1 røyst (KrF) og fall.
Søviknes sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget med 8 røyster mot 7 røyster (A, SV, Sp, 
KrF) for innstillinga.

Innstilling til fylkestinget

Budsjettforslag for 2015 og økonomiplanforslag 2015-18 
Forslaget tar utgangspunkt i fylkesrådmannens reviderte budsjettgrunnlag, og endringene under 
refererer både til engangsendringer i 2015 og endringer for hele økonomiplanperioden. Dette 
kommenteres nærmere i teksten under tabellen. Tiltak i tabellen er nummerert, og det henvises 
tilsvarende til nummererte kommentarer i teksten. 

Tiltakene er finansiert ved bruk av avsetningen på 11 mill. kr til disposisjonsfond i fylkesrådmannens 
budsjettforslag for 2015, samt med uttrekk av 69 mill. kr fra disposisjonsfond avsatt i juni 2014 basert på 
regnskapsoverskudd fra 2013. 

Avslutningsvis i teksten under fremmer koalisjonen også noen verbalforslag uten direkte budsjettvirkning 
for 2015.



1. Driftsbudsjettet

Samferdsel 1000-tall

1 Redusert takst måneds-/periodekort (fra kr 780 til kr 745) 7 000

2 Harmonering takst Barnekort/Ungdomskort (samme pris) 500

3 Fylkesveivedlikehold, dekkelegging 60 000

Sum samferdsel 67 500

Opplæring og helse

4 Elevtallsjustering høst 2015 -7 000

5 Tilbakeholdes for senere fordeling på bakgrunn av inntak 7 000

6 Lærlingeplan og prognose 500

7 Sommerskole Stord/Sunnhordland 250

8 Ungt entreprenørskap, fokus yrkesfag 250

9 Motorrom Bømlo

10 Markedsføring av HFK’s skoler med vekt på yrkesfag 500

Sum opplæring/helse 1 500

Kultur

11 Litteraturhuset 200

12 Administrasjon kultur, kulturminnevern/kunstformidling -500

13 Sykkel VM-prosjekt, folkehelse/sykkelvaner 500

14 Friluftslivets år 2015 400

15 Til rådvelde for Kultur- og ressursutvalget 250

16 Internasjonalt kultursamarbeid -200

17 Museum 300

18 Haugesenteret 50

  19 Gruver Litlabø, engangstilskudd 100

  20 Moster Amfi/Mostraspelet, nytt manus m.m. driftstilskudd 100

Sum kultur  1 200

Regional utvikling

21 Redusert stillingsomfang 5 % -1 000

22 Nordiske Mediedager, tilskudd 250

23 Klimaplanen 1 000



24 Avvikle Liv og Lyst -900

Sum Regional utvikling -650

Bortfall renteinntekter 1 450

Redusert avsetning disposisjonsfond i 2015-budsjettet -11 000

Fra disposisjonfond (avsetning 2013-regnskapet) -60 000

Merknader driftsbudsjettet;

Samferdsel
1. Reduksjon av månedskortpris. For å bygge opp under en fortsatt god utvikling i kollektivbruken, 

spesielt for de som reiser daglig kollektivt, endres minsteprisen på periodekort (30dg) fra foreslåtte 
kr 780 til kr 745.

2. Samordning pris barne/ungdomskort. 
Prisen på barnekort og ungdomskort harmoneres, det er unaturlig med prisnedgang etter fylte 16 
år.

3. På bakgrunn av den utfordrende situasjonen for fylkesveiene mht. vedlikehold og dekkelegging, 
bud-sjetteres det med 60 mill. i ekstra dekkelegging i 2015. Fylkesutvalget/SAMU får fremlagt 
oversikt over planlagt dekkelegging i 2015 så snart dette er klart iht. ny budsjettramme på totalt 100 
mill. til tiltaket i 2015.

Opplæring
4. Elevtallsjustering. Prognostisert innsparing ved redusert elevtall høsten 2015 fordeles ikke til

virksom-hetsbudsjettet før elevtall er klart, posten holdes i reserve, se pkt. 5.

5. Til fordeling ved endelig elevtall. Posten fordeles av OPHE når elevtall er klart. Dersom elevtallet 
tilsvarer prognosen, og det er en reell innsparing, fordeles posten på andre undervisningstiltak av 
utvalg for opplæring og helse. Prinsippet er at redusert elevtall gir redusert budsjett, og omvendt.

6. Lærlingeplan og lærlingeprognose
Der er behov for en nærmere sammenheng mellom arbeidslivets behov for kompetanse og 
undervisningstilbudet på yrkesfag. Det gjennomføres en kartlegging av kompetansebehov og 
fremtidig tilbud av læreplasser i samarbeid med arbeidslivets parter, med sikte på en tydeligere 
sammenheng mellom skoletilbud og behov. Arbeidet skal munne ut i et tillegg til skolebruksplanen 
for yrkesfagtilbud, og evt. justeringer i klasedimensjonering.

7. Sommerskole Stord/Sunnhordland
Sommerskole på Askøy og i Bergen har vært meget vellykket, spesielt til å forbedre sjansene til å 
gjennomføre videregående utdanning med ståkarakter. Vi ønsker å utvide tilbudet til flere deler av 
fylket, og sørge for at flere gjennomfører videregående utdanning. Forsøket rettes mot 
Stord/Sunnhordland.

8. Økt tilskudd ungt entreprenørskap for ungdomsbedrifter i yrkesfag. Der er et stort potensiale for å 
re-kruttere flere unge til å starte egen bedrift. Et godt arbeid har vært gjort i forhold til 
studiespesialiserende og studieforberedende program. Økt innsats ønskes rettet mot andre 
yrkesfagprogram, for å bidra til at flere fagarbeidere starter egen virksomhet.

9. Motorrom Bømlo
Fornyelse av motorrom ved Rubbestadneset gjennomføres i løpet av 2015 med bruk av midler fra 
in-vesteringsbudsjettets ramme for mindre ombygginger/påbygg. Prosjektet er viktig for å gi elever 
ved Rubbestadneset oppdaterte tekniske læremidler, og mulighet til å øve under forhold som er 
mer lik dagens virkelighet. Prosjektet har også stor lokal medvirkning fra bedrifter på Bømlo.



10. Markedsføring av skoler med vekt på rekruttering til yrkesfag
Mer enn hele reduksjonen i elevtall sist skoleår kom på yrkesfag. Vi står i fare for ikke å kunne 
dekke behovet for fagarbeidere i fylket i fremtiden. Det settes derfor av 500.000 til et prosjekt for å 
markedsføre fylkeskommunens videregående skoler, spesielt med vekt på å rekruttere til yrkesfag.

Kultur
11. Litteraturhuset har siden starten klart å etablere seg som en viktig møteplass i Bergen og resten av 

Hordaland, innenfor begrensede rammer. Driftsstøtten økes med 200.000.  

12. Administrasjon kulturminnevern og kunstformidling
Innsparingsforslaget på kultur fokuserer i hovedsak på å redusere tilskuddsordninger. I et stramt 
budsjett må også egen organisasjon ta deler av innsparingen. Selv om økningen på administrasjon 
på noen av kapitlene under kultur skyldes tekniske føringer, er det likevel naturlig å redusere 
omfanget av administrasjon på kulturminnevern og kunstformidling noe.

13. Prosjekt sykkel-VM og folkehelse/sykkelvaner
Bergen og Hordaland er tildelt Sykkel-VM 2017. Samtidig viser tallene fra reisevaneundersøkelsen 
at sykkelandelen har gått noe ned. Sykkel-VM bør brukes som inspirasjon for å øke sykkelandelen, 
men også som folkehelsetiltak. Det blir satt av 500.000 til prosjekt med mål om å øke 
sykkelandelen i tråd med målsetningen i Regional Transportplan. Prosjektet skal også ha et 
folkehelseperspektiv. Fylkesutvalget ber om en sak i første kvartal 2015 der prosjektet blir 
konkretisert. 

14. Friluftslivets år 
Friluftslivets år feires i 2015. Det er naturlig med en fylkeskommunal medvirkning til markering av 
året i et folkehelseperspektiv.

15. Til rådvelde
Rådmannens forslag reduserer rådveldekontoen til kultur- og ressursutvalget. På bakgrunn av revi-
sjonsrapport må disponering og utlysning av disse midlene gjennomgås, men det er ikke ønskelig å 
redusere det kulturelle handlingsrommet i utvalget. Halvparten av det foreslåtte kuttet tilbakeføres 
derfor.  

16. Internasjonalt kultursamarbeid
Posten reduseres for å finansiere økte midler til museum 

17. Museum
Museumene ivaretar en viktig historisk arv, og rammen for tildeling til museer økes derfor med 
300.000.

18. Haugesenteret/Nynorsk kultursentrum 
Haugesenteret åpnet i september i år, og er nå i full drift som det eneste senteret på Vestlandet for 
formidling av nasjonal poesi. Det er behov for noe økt driftsstøtte.

19. Litlabø-gruvene, Stord. Engangstilskudd på kr 100 000. 

20. Mostraspelet
Mostraspelet skal i de kommende årene utvikle og forberede seg på et nytt 1000-års jubileum, og 
driftsstøtten blir økt med 100.000 kr.

Regional
21. Redusert stillingsomfang regionalavdelingen. På bakgrunn av redusert omfang på støttemidler, er 

det naturlig også å redusere administrasjonen.

22. Nordiske Mediedager.
Vi ønsker å videreføre støtte til dette viktige møtepunktet i Bergen, for internasjonale 
mediebedrifter. Dette er særleg viktig nå når Mediabyen Bergen er under etablering. 

23. Klimaplanen
Klimautfordringene er en av de største utfordringene i vår tid. Vi ønsker å styrke arbeidet med 
klima-prosjekter og setter av 1 mill. kr ekstra i 2015.



24. Avvikling av Liv og Lyst. Prosjekt Liv og Lyst avvikles i 2015 på bakgrunn av nasjonale vedtak. 
Budsjettet reduseres til et nivå tilstrekkelig for å avslutte igangsatte prosjekt. Ikke igangsatte 
prosjekt blir ikke startet opp.

2. Investeringsbudsjettet

Investering

25 Reduksjon s. 29 eiendeler -1 000

26 Utstyr/maskiner videregående skole 10 000

Fra Disposisjonsfond (avsetning 2013-regnskapet) -9 000

Merknader til investeringsbudsjettet;

25. Fylkestinget ser ikke behov i 2015 for å avsette midler til egenkapitalinvesteringer i andre virksomheter.

26. Det avsettes 10 mill. til utstyr/maskiner i videregående skoler.

3. Verbalforslag

27. En lang rekke tiltak er satt i verk for å redusere frafall og øke gjennomføring i videregående skole. 
Fyl-kestinget ber om at det gjennomføres en samlet oppstilling og evaluering av disse tiltakene. 
Denne skal være klar enten i forbindelse med tilstandsrapporten for videregående skoler, eller 
senest for behandling i fylkestinget i oktober 2015.

28. Fylkestinget er kjent med innstillingen til fylkestinget i Sogn og Fjordane vedrørende bokbåten. 
Innstil-lingen og avtalefornyelse gjør at fylkestinget ber om en sak om bokbåten til behandling 
senest til møte i KURE i februar.

29. Tildeling til Gjesteatelier og Ambrosiahuset holdes tilbake inntil KURE og fylkesutvalget har fått seg 
forelagt gjeldende eller forslag til retningslinjer for disponering og utlysning av leilighet på Nordnes, 
i Spania, på Stend og eventuelt andre (kunstner)boliger/gjesteatelier som disponeres av 
fylkeskommunen eller som fylkeskommunen har rett til å disponere.

30. På bakgrunn av at det fra kommunenes side er etterspurt politisk deltakelse på samme nivå ved 
meklingsmøter/forhandlingsmøter i forbindelse med innsigelsessaker, endres 
delegasjonsreglementet slik at forhandlingsdelegasjonen ledes av fylkesordfører, ved dennes 
fravær fylkesvaraordfører, ved dennes fravær leder eller nestleder i KURE. Meglingsresultat legges 
frem for KURE for endelig stadsfesting.  Opposisjonsleder har anledning til å stille som observatør.

31. Sammenleggbare sykler kan i dag medtas på kollektivtransport uten ekstra pristillegg, dersom de 
har på seg trekk. Dette virker noe kunstig, og fylkestinget vedtar at sammenleggbare sykler kan 
medtas uten trekk, så lenge de ikke settes på sete/tar opp sete eller i midtgang. Tilsvarende skal 
sykler som stilles ute på hurtigbåter under eget ansvar kunne medtas uten pristillegg, der det er 
plass.

32. Fylkestinget ber om en sak for å vurdere den strekningsvise inntektssvikten som følge av at el-biler 
kan reise gratis på fylkesvegferger

33. Fylkestinget ber om at det blir tatt initiativ overfor statlige myndigheter for å se på muligheter for å 
re-dusere kostnadsnivået i neste anbudsrunde for fergedrift.

34. Masfjordenbrua. Fylkestinget er positivt til et forsøk med en konseptutlysning for Masfjordbrua, dvs. 
en anbudsutlysing basert på en ren funksjonsbeskrivelse. Prosjektet vil kunne realiseres under 
forutsetning av at fylkeskommunal egenandel ikke overskrider fergeavløsning og 
momskompensasjon i forbindelse med prosjektet. Fylkestinget ber om en sak vedrørende dette i 
1.kv. 2015.



35. Voksne i videregående skole: fylkestinget ber om en sak med gjennomgang av mulighetene for 
søkere uten rett til å ta videregående utdanning eller delkompetanse.

36. Fylkestinget forutsetter at det settes av planmidler slik at nye Rubbestadneset videregående kan 
reali-seres i henhold til skolebruksplanen (2017-2020).

PS 259/14 Økonomirapportering pr. oktober.

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet tek rekneskapsrapporten pr. oktober 2014 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet tek rekneskapsrapporten pr. oktober 2014 til orientering.

PS 260/14 Søknad om nasjonalt senter for odontofobi

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet støttar fylkesrådmannen sin søknad om at Senter for odontofobi ved TkVest/Hordaland blir 
eit nasjonalt senter for fagområdet med ansvar for å utarbeida, samordna og innføra felles nasjonale 
læreplaner, samt forsking og fagutvikling.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet støttar fylkesrådmannen sin søknad om at Senter for odontofobi ved TkVest/Hordaland blir 
eit nasjonalt senter for fagområdet med ansvar for å utarbeida, samordna og innføra felles nasjonale 
læreplaner, samt forsking og fagutvikling.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet støttar fylkesrådmannen sin søknad om at Senter for odontofobi ved TkVest/Hordaland blir 
eit nasjonalt senter for fagområdet med ansvar for å utarbeida, samordna og innføra felles nasjonale 
læreplaner, samt forsking og fagutvikling.



PS 261/14 Regionalt odontologisk kompetansesenter - samarbeidsavtaler og 
samarbeidsform

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek at samarbeidsavtalen mellom Hordaland fylkeskommune, Rogaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune om Tannhelsetenesta kompetansesenter Vest 
vedteken i fylkesutvalet 15.12.2010 (sak 267/10), samt revidert avtale vedteken i fylkesutvalet 
26.01.2012 (sak 12/12), opphøyrer.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014 

Bjørnar Hamre sette fram følgjande forslag til eit nytt pkt. 2 på vegner av V/H/FRP:

«Det vil bli oppretta eit samarbeidsråd mellom dei tre tannhelsetenestene der målet er fagleg 

samhandling utan økonomiske eller juridiske bindingar. For å ivareta dette er det utarbeidd eit 

samhandlingsdokument».

Røysting

Hamre sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med fylkesrådmannen sitt framlegg.

Innstilling

1 Fylkesutvalet vedtek at samarbeidsavtalen mellom Hordaland fylkeskommune, Rogaland 

fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune om Tannhelsetenesta kompetansesenter 

Vest vedteken i fylkesutvalet 15.12.2010 (sak 267/10), samt revidert avtale vedteken i fylkesutvalet 

26.01.2012 (sak 12/12), opphøyrer.

2 Det vil bli oppretta eit samarbeidsråd mellom dei tre tannhelsetenestene der målet er fagleg 

samhandling utan økonomiske eller juridiske bindingar. For å ivareta dette er det utarbeidd eit 

samhandlingsdokument.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek at samarbeidsavtalen mellom Hordaland fylkeskommune, Rogaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune om Tannhelsetenesta kompetansesenter 
Vest vedteken i fylkesutvalet 15.12.2010 (sak 267/10), samt revidert avtale vedteken i fylkesutvalet 
26.01.2012 (sak 12/12), opphøyrer.

2. Det vil bli oppretta eit samarbeidsråd mellom dei tre tannhelsetenestene der målet er fagleg 
samhandling utan økonomiske eller juridiske bindingar. For å ivareta dette er det utarbeidd eit 
samhandlingsdokument.

PS 262/14 Konseptvalutgreiing (KVU) Voss - Arna. Høyringsuttale frå Hordaland 
fylkeskommune.

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet støttar tilrådinga frå fagetatane om at konsept K5 best dekker behova for veg og bane 
på strekninga Voss - Arna. 

2. Fylkesutvalet ber om at det vidare planarbeidet startar opp så snart det er konkludert på konsept, 
slik at planvedtak og kostnadsoverslag ligg føre til NTP-prosessen 2018-2027.



Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014 

Arild Borgen sette fram forslag til nytt pkt i innstillinga.

3) Konsept K5 ligg til grunn for det vidare arbeidet med transportløysningar veg/bane Voss – Arna, med 
desse endringar og presiseringar: 

a) Vegen Voss – Arna vert gjennomført med to køyrefelt på heile strekninga. 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt fekk 1 røyst. 

Innstilling

1. Fylkesutvalet støttar tilrådinga frå fagetatane om at konsept K5 best dekker behova for veg og bane 
på strekninga Voss - Arna. 

2. Fylkesutvalet ber om at det vidare planarbeidet startar opp så snart det er konkludert på konsept, 
slik at planvedtak og kostnadsoverslag ligg føre til NTP-prosessen 2018-2027.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt 3:
Konsept K5 ligg til grunn for det vidare arbeidet med transportløysningar veg/bane Voss – Arna, med 
desse endringar og presiseringar: 
a) Vegen Voss – Arna vert gjennomført med to køyrefelt på heile strekninga."

Røysting
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet støttar tilrådinga frå fagetatane om at konsept K5 best dekkjer behova for veg og bane 
på strekninga Voss - Arna. 

2. Fylkesutvalet ber om at det vidare planarbeidet startar opp så snart det er konkludert på konsept, 
slik at planvedtak og kostnadsoverslag ligg føre til NTP-prosessen 2018-2027.

PS 263/14 Regional transportplan Hordaland, revisjon av Handlingsprogram 2015 
- 2017

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek med dette Regional transportplan Hordaland sitt reviderte handlingsprogram for 
2015 – 2017.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek med dette Regional transportplan Hordaland sitt reviderte handlingsprogram for 
2015 – 2017.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek med dette Regional transportplan Hordaland sitt reviderte handlingsprogram for 2015 
– 2017.

PS 264/14 Fylkesvegane - plan- og byggeprogram 2015

Forslag til innstilling:

1. Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og 
Bergensprogrammet.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014

Arild Borgen sette fram forslag til nye pkt.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt 2 fekk 6 røyster (R, A, SP) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt 3a og b fekk 7 røyster (R, A, SP, KRF) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt 3c fekk 1 røyst (R) og fall.

Innstilling

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og Bergensprogrammet

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Nye punkt:
2) Bergensprogrammet:
a) Fylkestinget ber fylkesordfører kontakte statlige myndigheiter med sikte på å sikre 70 % 
statlig finansiering av vidare utbygging av Bybanen, og at staten overtar minst 50 % av gjelda 
på utbygginga som er ferdig og under arbeid.  

3) Fylkesvegane utanom Bergen:

2) Bergensprogrammet:

a) Fylkestinget ber fylkesordfører kontakte statlige myndigheiter med sikte på å sikre 70 % statlig 
finansiering av vidare utbygging av Bybanen, og at staten overtar minst 50 % av gjelda på utbygginga 
som er ferdig og under arbeid.  

3) Fylkesvegane utanom Bergen:

a) Fylkestinget ynskjer sak som visar måloppnåing av vedtaket i planen s. 17 om at det skal 
etablerast samanhengande gang- og sykkelvegnett i byar og tettstader over 5000 innbyggjarar. 

b) Der målet ikkje er nådd vert det lagt frem tiltaksplan i eigen Fylkesvegplan for gang og sykkel.
c) Fylkestinget ber om at veg gjennom Toskedalen nord på Osterøy vert vurdert som mogeleg 

omkjøringsveg for E16 ved stenging



Fylkestinget ynskjer sak som visar måloppnåing av vedtaket i planen s. 17 om at det skal 
etablerast samanhengande gang- og sykkelvegnett i byar og tettstader over 5000 innbyggjarar. 
Der målet ikkje er nådd vert det lagt frem tiltaksplan i eigen fylkesvegplan for gang og sykkel.
Fylkestinget ber om at veg gjennom Toskedalen nord på Osterøy vert vurdert som mogeleg 
omkjøringsveg for E16 ved stenging.

4) Fylkesutvalet er ikkje nøgd med at Hordaland har dårlegast vegdekke på fylkesvegane i 
landet målt etter tilstand (u)jamnheit i % av veglengda. Fylkesutvalet ber Stortinget i budsjettet 
for 2015 gje ei løyving som gjer at Hordaland kan ha eit asfalt vedlikehald på gjennomsnitt i 
landet. SVV har regna at løyvinga må aukast frå 40 til om lag 130 millionar. Samfunns- arbeids-
og næringsliv i fylket må ha betre bruksvegar."

Røysting
Oen sitt forslag til nytt punkt 2 fekk 2 røyster (SV, Sp) og fall.
Oen sitt forslag til nytt punkt 3 fekk 1 røyst (SV) og fall.
Oen sitt forslag til nytt punkt 4 fekk 1 røyst (SV) og fall.
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og Bergensprogrammet.

PS 265/14 Fv 550 Kråkevik - Syreflot - reguleringsplan - utbetring

Forslag til vedtak:

1. Fylkesutvalet går inn for at reguleringsplanarbeidet i regi av Statens vegvesen med foreslått løysing 
ikkje vert fullført. Det vert dermed ikkje gjennomført arkeologiske utgravingar på Fv 550 Kråkevik –
Syreflot. 

2. Det vert vurdert mindre utbetringar av delstrekninga i samråd med Ullensvang herad.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Jostein Ljones sette på vegner av Sp og A fram slikt forslag:

1. "Fylkesutvalet går inn for at reguleringsarbeidet i regi av Statens vegvesen vert fullført. Det 
vert løyvd 100.000 kr til gjennomføring av arkeologiske utgravingar på Fv 550 Kråkevik-
Syreflot.

2. Det vert gjennomført nødvendige utbetringar på delstrekninga."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 9 røyster mot 6 røyster (SP, SV, A) for Ljones sitt forslag.

Vedtak

1. Fylkesutvalet går inn for at reguleringsplanarbeidet i regi av Statens vegvesen med foreslått løysing 
ikkje vert fullført. Det vert dermed ikkje gjennomført arkeologiske utgravingar på Fv 550 Kråkevik –
Syreflot. 

2. Det vert vurdert mindre utbetringar av delstrekninga i samråd med Ullensvang herad.



PS 266/14 Strategi for innfartsparkering - høyringssak

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet vedtek å sende «Strategi for innfartsparkering» ut på høyring.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet vedtek å sende «Strategi for innfartsparkering» ut på høyring.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek å sende "Strategi for innfartsparkering" ut på høyring.

PS 267/14 Fv 563 - rundkøyring Florvåg - søknad om forskottering

Forslag til innstilling:

1. Frank Mohn Eiendom AS får forskottera inntil 1,5 mill kr av sine kostnader til rundkøyring mv. på 
Fv 563 ved Florvåg.

2. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan renter og prisstigning. 
3. Refusjonen skjer etter tur/alder, som del av Hordaland fylkeskommune sitt bidrag til 

Askøypakken.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014

Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Frank Mohn Eiendom AS får forskottera inntil 1,5 mill kr av sine kostnader til rundkøyring mv. på 
a. Fv 563 ved Florvåg.

2. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan renter og prisstigning. 
3. Refusjonen skjer etter tur/alder, som del av Hordaland fylkeskommune sitt bidrag til 

Askøypakken.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Frank Mohn Eiendom AS får forskottera inntil 1,5 mill. kr av sine kostnader til rundkøyring mv. på 
Fv 563 ved Florvåg. 

2. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan renter og prisstigning. 



3. Refusjonen skjer etter tur/alder, som del av Hordaland fylkeskommune sitt bidrag til Askøypakken.

PS 268/14 Handlingsprogram kollektiv 2015-2018

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtar Handlingsprogram 2015-2018 for Kollektivstrategi for Hordaland. 
Handlingsprogrammet dannar eit godt grunnlag for fylkeskommunen si satsing på kollektivområdet.

Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014 

Silja Ekeland Bjørkly sette fram forslag om å utsetja saka.

Røysting
Forslaget om å utsetja saka vart vedteke mot 1 røyst (Anne-Line Innvær). 

Vedtak

Saka vert utsett.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Tom-Christer Nilsen sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett."

Røysting
Nilsen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Vedtak

Saka vert utsett.

PS 269/14 Endring av fagskulen sin plass i styringssystemet

Forslag til innstilling

Fylkestinget ber om at:
1 Fylkesrådmannen utarbeider ei sak til Fylkestinget med forslag om endring av vedtektene for 

Hordaland fagskulestyre i tråd med fagskulelova.
2 Fylkesrådmannen gjennomgår og vurderer formelle sider ved organiseringa av 

sekretariatsfunksjonen.
3 Hordaland fagskulestyre vert oppmoda om å vurdere å utarbeide eit delegasjonsdokument som 

formaliserar kva oppgåver som er lagt til Opplæringsavdelinga og Personalseksjonen.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 04.11.2014 

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda

Fylkestinget ber om at:

1 Fylkesrådmannen utarbeider ei sak til Fylkestinget med forslag om endring av vedtektene for 
Hordaland fagskulestyre i tråd med fagskulelova.

2 Fylkesrådmannen gjennomgår og vurderer formelle sider ved organiseringa av 
sekretariatsfunksjonen.

3 Hordaland fagskulestyre vert oppmoda om å vurdere å utarbeide eit delegasjonsdokument som 
formaliserar kva oppgåver som er lagt til Opplæringsavdelinga og Personalseksjonen.



Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget ber om at:

1 Fylkesrådmannen utarbeider ei sak til Fylkestinget med forslag om endring av vedtektene for 
Hordaland fagskulestyre i tråd med fagskulelova.

2 Fylkesrådmannen gjennomgår og vurderer formelle sider ved organiseringa av 
sekretariatsfunksjonen.

3 Hordaland fagskulestyre vert oppmoda om å vurdere å utarbeide eit delegasjonsdokument som 
formaliserar kva oppgåver som er lagt til Opplæringsavdelinga og Personalseksjonen.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget ber om at:

1. Fylkesrådmannen utarbeider ei sak til fylkestinget med forslag om endring av vedtektene for 
Hordaland fagskulestyre i tråd med fagskulelova.

2. Fylkesrådmannen gjennomgår og vurderer formelle sider ved organiseringa av 
sekretariatsfunksjonen.

3. Hordaland fagskulestyre vert oppmoda om å vurdere å utarbeide eit delegasjonsdokument som 
formaliserer kva oppgåver som er lagt til opplæringsavdelinga og personalseksjonen.

PS 270/14 Lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland 
fylkeskommune

Forslag til innstilling

1 Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland 
fylkeskommune slik ho er lagt fram i vedlegg til saka.

2 Lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland fylkeskommune trer i kraft 
1.1.2015.

3 Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre endringar i den lokale forskrifta.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1 Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland 
fylkeskommune slik ho er lagt fram i vedlegg til saka.

2 Lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland fylkeskommune trer i kraft 
1.1.2015.

3 Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre endringar i den lokale forskrifta.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland 
fylkeskommune slik ho er lagt fram i vedlegg til saka.

2. Lokal forskrift om inntak til International Baccalaureate i Hordaland fylkeskommune trer i kraft 
01.01.2015.

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre endringar i den lokale forskrifta.

PS 271/14 Elev- og lærlingombud

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014 

Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande forslag på vegner av SP og AP:

«Hordaland Fylkeskommune etablerer ei ordning med elev- og lærlingombod».

Røysting
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (3AP + SP) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster (FRP/H/V/KRF).

Innstilling

Fylkesrådmannen tilrår at sak om etablering av elev- og lærlingombod kjem opp på nytt våren 2016 i 

samband med evaluering av prøveordning med mobbeombod.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 04.11.2014 

Det var 7 representantar til stades.

Tom Knudsen/Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

Yrkesopplæringsnemnda ber at saken fremskyndes til høsten 2015, slik at elev- og lærlingombud kan 
iverksettes fra januar 2016

Røysting
Knudsen/Pilskog sitt forslag vart vedteke om 1 røyst (H)

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda

Yrkesopplæringsnemnda ber at saken fremskyndes til høsten 2015, slik at elev- og lærlingombud kan 
iverksettes fra januar 2016

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Siri Klokkerstuen sette fram slikt forslag:

"Hordaland fylkeskommune etablerer ei ordning med elev- og lærlingeombod."

Røysting
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget med 8 røyster mot 7 røyster (A, Sv, Sp, KrF) for 
Klokkerstuen sitt forslag.



Innstilling til fylkestinget

Fylkesrådmannen tilrår at sak om etablering av elev- og lærlingombod kjem opp på nytt våren 2016 i 
samband med evaluering av prøveordning med mobbeombod.

PS 272/14 Regional plan for attraktive senter i Hordaland - senterstruktur, 
tenester og handelVedtak av regional plan

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og 
handel, datert 30.10.2014 med følgjande hovudendringar i frå høyringsforslaget: 

a) Planskildring og retningsliner for bydelssenter i Bergen i planens kapittel 1 endrast slik at ein 

fremjar sjølvforsynte bydelar. Detaljhandel i bydelssenter skal dimensjonerast for den 

bydelen som bydelssenteret skal betene. Unntak er bydelssenteret Indre Arna kor det skal 

tilretteleggjast for regionale funksjonar for kommunane Osterøy, Samnanger og Vaksdal. 

b) Regionale føresegner og retningsliner for handel i kapittel 4 endrast. Hovudendringa er at 

utanfor fylkessenter, regionsenter, kommunesenter, bydelssenter og lokalsenter tillatast 

berre ny eller utvida detaljvarehandel med opptil 1.500 m
2

samla bruksareal lokalisert i 

bustadkonsentrasjonar eller i nærsenter. 

2. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel pkt. 4.1 Samtykke skal givast i samråd med fylkesmannen i Hordaland.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 18.11.2014 

Kristian Helland sette fram slik protokollmerknad på vegner av KrF, H, Frp og V:

«Kultur- og ressursutvalet legg til grunn at det i saker der det vert usemje mellom 
fylkeskommunen og ein einskild kommune bør kommunen sine interesser vektleggast»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke

Innstilling

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og 
handel, datert 30.10.2014 med følgjande hovudendringar i frå høyringsforslaget: 

c) Planskildring og retningsliner for bydelssenter i Bergen i planens kapittel 1 endrast slik at ein 

fremjar sjølvforsynte bydelar. Detaljhandel i bydelssenter skal dimensjonerast for den 

bydelen som bydelssenteret skal betene. Unntak er bydelssenteret Indre Arna kor det skal 

tilretteleggjast for regionale funksjonar for kommunane Osterøy, Samnanger og Vaksdal. 

d) Regionale føresegner og retningsliner for handel i kapittel 4 endrast. Hovudendringa er at 

utanfor fylkessenter, regionsenter, kommunesenter, bydelssenter og lokalsenter tillatast 

berre ny eller utvida detaljvarehandel med opptil 1.500 m
2

samla bruksareal lokalisert i 

bustadkonsentrasjonar eller i nærsenter. 

2. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel pkt. 4.1 Samtykke skal givast i samråd med fylkesmannen i Hordaland.

Protokollmerknad frå Kristian Helland på vegner av KrF, H, Frp og V:

Kultur- og ressursutvalet legg til grunn at det i saker der det vert usemje mellom fylkeskommunen og ein 
einskild kommune bør kommunen sine interesser vektleggast.



Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014 

Silja Ekeland Bjørkly sette fram forslag til nytt pkt 1.

1. Fylkestinget vedtek Regional plan for attraktive senter i Hordaland -
senterstruktur, tenester og handel, datert 30.10.2014 med følgjande
endringar:

a) 1. avsnitt side 8 utgår.

b) Temaet «Om bydelssenter i Bergen», side 9, som i
høyringsforslaget.

c) Temaet «Lokalt detaljhandelstilbod», side 29-30, som i
høyringsforslaget.

d) Arealreglar i planen vert sett lik statens krav gitt i lover og
forskrifter.

Arild Borgen sette fram forslag til nye pkt. 

Røysting
Silja Ekeland Bjørkly sitt forslag til endra innstilling nytt pkt 1 vart vedteke med 7 røyster (H, FRP, V)
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt 3 fekk 4 røyster  (R, SP,KRF,V) og fall. 
Arild Borgen sitt forslag til nytt pkt 4 fekk 1 røyst og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt 2 vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. 1. Fylkestinget vedtek Regional plan for attraktive senter i Hordaland -
senterstruktur, tenester og handel, datert 30.10.2014 med følgjande
endringar:

a) 1. avsnitt side 8 utgår.

b) Temaet «Om bydelssenter i Bergen», side 9, som i
høyringsforslaget.

c) Temaet «Lokalt detaljhandelstilbod», side 29-30, som i
høyringsforslaget.

d) Arealreglar i planen vert sett lik statens krav gitt i lover og
forskrifter.

2. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel pkt. 4.1 Samtykke skal givast i samråd med fylkesmannen i Hordaland.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014

Gunn Mari Moberg sette fram følgjande forslag på vegner av H/FRP/V:

1. Fylkestinget vedtar Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester 

og handel, datert 30.10.2014, med følgjande endringar: (skal erstatta pkt. 1 a og b):

a) 1. avsnitt side 8 utgår

b) Temaet «om bydelssenter i Bergen», side 9, beholdes som i høringsforslag.

c) Temaet «Lokalt detaljhandelstilbod, side 29-30, beholdes som i høringsforslag.

3) Ingen nye senter vert godkjente utan at det er lagt fram plan for kollektivtransport, gang og sykkel.

4) Nye planar/søknader om senter skal ha vedlagt berekna klimautslepp ved bygging av nytt senter.



d) Arealregler i planen settes lik statens krav gitt i Lover og forskrifter 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke
Moberg sitt forslag til nytt pkt. 1 følgjer saka til Fylkesutvalet (mot 5 røyster -AP/SP/KRF).

Innstilling

1 Fylkestinget vedtar Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og 
handel, datert 30.10.2014 med følgjande hovudendringar i frå høyringsforslaget: 

a) Planskildring og retningsliner for bydelssenter i Bergen i planens kapittel 1 endrast slik at 

ein fremjar sjølvforsynte bydelar. Detaljhandel i bydelssenter skal dimensjonerast for den 

bydelen som bydelssenteret skal betene. Unntak er bydelssenteret Indre Arna kor det skal 

tilretteleggjast for regionale funksjonar for kommunane Osterøy, Samnanger og Vaksdal. 

b) Regionale føresegner og retningsliner for handel i kapittel 4 endrast. Hovudendringa er at 

utanfor fylkessenter, regionsenter, kommunesenter, bydelssenter og lokalsenter tillatast 

berre ny eller utvida detaljvarehandel med opptil 1.500 m
2

samla bruksareal lokalisert i 

bustadkonsentrasjonar eller i nærsenter. 

2 Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel pkt. 4.1 Samtykke skal givast i samråd med fylkesmannen i Hordaland.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Mona Røsvik Strømme sette på vegner av H, Frp og V fram slikt forslag:

1. a) Fylkeskommunen ser ikkje grunn til å endre forslaget til plan. Det er liten tvil om at 
Åsane og Lagunen fyller ein regional funksjon og må vere regionale senter.

b) Fylkeskommunen ser ingen grunn til å ha strengare arealreglar enn statens krav gitt i 
lover og forskrifter.

c) Fylkestinget vedtar derfor høyringsutkastet sine formuleringar på desse tema.

2. Som innstillinga."

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

1. "Fylkestinget vedtar Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, 
tenester og handel, datert 30.10.2014 med følgjande hovudendringar i frå 
høyringsforslaget: 

a) Planskildring og retningsliner for bydelssenter i Bergen i planens kapittel 1 endrast 
slik at ein fremjar sjølvforsynte bydelar. Detaljhandel i bydelssenter skal 
dimensjonerast for den bydelen som bydelssenteret skal betene. Unntak er 
bydelssenteret Indre Arna kor det skal tilretteleggjast for regionale funksjonar for 
kommunane Osterøy, Samnanger og Vaksdal. 

b) Regionale føresegner og retningsliner for handel i kapittel 4 endrast. 
Hovudendringa er at utanfor fylkessenter, regionsenter, kommunesenter, 
bydelssenter og lokalsenter tillatast berre ny eller utvida detaljvarehandel med 
opptil 1.500 m

2
samla bruksareal lokalisert i bustadkonsentrasjonar eller i 

nærsenter. 

2. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional 
føresegn for handel pkt. 4.1 Samtykke skal gjevast i samråd med fylkesmannen i 
Hordaland.



3. Ingen nye senter vert godkjente utan at det er lagt fram plan for kollektivtransport, gang og 
sykkel.

4. Nye planar/søknader om senter skal ha vedlagt berekna klimautslepp ved bygging av nytt 
senter."

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå kultur- og ressursutvalet til grunn for røystinga.

Oen sitt forslag punkt 1 og 2 fekk 1 røyst (SV) og fall.
Oen sitt forslag punkt 3 og 4 fekk 2 røyster (SV og KrF) og fall.
Strømme sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget mot ingen røyster for 
innstillinga punkt 1.
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. a) Fylkeskommunen ser ikkje grunn til å endre forslaget til plan. Det er liten tvil om at Åsane og 
Lagunen fyller ein regional funksjon og må vere regionale senter.

b) Fylkeskommunen ser ingen grunn til å ha strengare arealreglar enn statens krav gitt i lover og 
forskrifter.

c) Fylkestinget vedtar derfor høyringsutkastet sine formuleringar på desse tema.

2. Fylkestinget delegerer til fylkesutvalet å gi samtykke til tiltak som kjem inn under regional føresegn 
for handel pkt. 4.1 Samtykke skal gjevast i samråd med fylkesmannen i Hordaland.

PS 273/14 Klimaplan for Hordaland - Handlingsprogram 2015

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka.
2. Økonomisk ramme for klimaplanens handlingsprogram for 2015 (klimabudsjettet) blir handsama i

Fylkesbudsjettet for 2015.
3. Førebels fordeling av middel frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsanslag 

og går fram av handlingsprogrammet.
4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014 

Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag til nytt pkt 5 på vegner av FRP/H: 

«Punkt 5,8: Differensierte bompenger taes ut av Klimaplanens handlingsplan».

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til pkt. 1, 2, 3 og 4 vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt framlegg til nytt pkt. 5 vart vedteke med 6 røyster (inkl. leiar si dobbeltrøyst).

Innstilling

1 Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka.
2 Økonomisk ramme for klimaplanens handlingsprogram for 2015 (klimabudsjettet) blir handsama i

Fylkesbudsjettet for 2015.
3 Førebels fordeling av middel frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 

kostnadsanslag og går fram av handlingsprogrammet.
4 Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.
5 Punkt 5,8: Differensierte bompenger taes ut av Klimaplanens handlingsplan.



Saksprotokoll i Samferdselsutvalet - 12.11.2014

Silja Ekeland Bjørkly sette fram forslag til nytt pkt 1.

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går
fram av saka med følgande endring: Tema 5 - Strategi C - pkt. 9 endrast til: Innføring av
miljødifferensierte bompengar i og kring Bergen.

Gustav Bahus sette fram forslag til endra innstilling.

Tema 5 strategi: Pkt 9 vert å stryka.

Arild Borgen sette på vegne av R, A, SP fram forslag til nye pkt.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt 1 vart vedteke mot 2 røyster (FRP).  
Silja Ekeland Bjørkly sitt forslag til nytt pkt 1 fekk 4 røyster (H) og fall.
Gustav Bahus sitt forslag til endra pkt 1 fekk 2 røyster (FRP) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt 2-4 vart samrøystes vedteke.
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 5 vart vedteke med 8 røyster (R, A, SP, KRF, V)
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 5a fekk 7 røyster (R, A, SP, KRF) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 5b fekk 6 røyster (R, A, SP) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 5c fekk 6 røyster (R, A, KRF) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 6 fekk 7 røyster (R, A, SP, KRF) og fall.
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 7 vart vedteke med  8 røyster (R, A, SP, KRF, V).
Arild Borgen sitt forslag til vedtak pkt 8 fekk 1 røyst (R) og fall.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka.
2. Økonomisk ramme for klimaplanens handlingsprogram for 2015 (klimabudsjettet) blir handsama i

Fylkesbudsjettet for 2015.
3. Førebels fordeling av middel frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsanslag 

og går fram av handlingsprogrammet.
4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.
5. Fylkestinget ynskjer ei raskare innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken (jmf tiltak 5.16)
6. Pkt 5.8 Pådrivar for redusert reisetid med tog Bergen-Oslo vert ikkje tatt ut av planen.
Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 18.11.2014

Natalia Golis sette fram slikt forslag: 

«Nytt punkt 5 til Klimaplanens handlingsprogram 2015.
Utdyping av TEMA 4: Bygningar, 4.5. Tresatsinga i Hordaland
Et nyskapende større satsing på bruk av tre som en bærekraftig, fornybar byggmateriale, 
gjennom et samarbeid mellom Fylkemannen og Innovasjon Norge ved videreføringa av 

5) Fylkestinget ynskjer ei raskare innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken (jmf tiltak 
5.16)

a) Framlegg til milepæler for redusert utslepp av Klimagass og lokal luftforureining for kvart andre år 
frå 2015/16 frem til 2025.

b) Ny anbodsrunde for kollektivtilbudet i Bergensregionen skal leggje til grunn at Trolleybussnettet vert 
utvida i tråd med forslaga i Trolleybussmeldinga og få inn Euro 6 motorteknologi med bruk av biogass.

c) Plan for utviding av trollebussnettet frå Paradis og Indre Sædal til Birkelundstoppen og frå 
Strandkaien til Oasen vert lagt fram for politisk handsaming før sommaren 2015.

6) Fylkestinget er positiv til tidsdifferensierte bompenger i Bergen. Ordninga bør gje ekstra inntekter til 
drift av kollektivtilbodet.

7) Pkt 5.8 Pådrivar for redusert reisetid med tog Bergen-Oslo vert ikkje tatt ut av planen.
    8) Fylkestinget ber om at all planlegging av Rullebane 2 på Flesland vert stoppa



eksisterende prosjekt: Tresatsinga i Hordland
sum: 50.000kr»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 - 4 vart samrøystes vedteke 
Golis sitt forslag til nytt pkt. 5 vart vedteke mot 2 røyster (Frp) 

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanens handlingsprogram for 2015 (klimabudsjettet) blir handsama 

i Fylkesbudsjettet for 2015.

3. Førebels fordeling av middel frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 

kostnadsanslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar

5. Utdyping av TEMA 4: Bygningar, 4.5. Tresatsinga i Hordaland

Ei nyskapande større satsing på bruk av tre som eit bærekraftig, fornybart byggmateriale, 
gjennom eit samarbeid mellom Fylkemannen og Innovasjon Norge ved vidareføringa av 

eksisterande prosjekt: Tresatsinga i Hordland, sum: 50.000kr

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Aud Karin Oen sette fram slikt forslag:

"Nye punkt:
5) Fylkestinget ynskjer ei raskare innfasing av utsleppsfri motorteknologi for kollektivtrafikken 
(jmf. tiltak 5.16)

a) Framlegg til milepælar for redusert utslepp av Klimagass og lokal luftforureining for kvart 
andre år frå 2015/16 frem til 2025.

b) Ny anbodsrunde for kollektivtilbodet i Bergensregionen skal leggje til grunn at 
Trolleybussnettet vert utvida i tråd med forslaga i Trolleybussmeldinga og få inn Euro 6 
motorteknologi med bruk av biogass.

c) Plan for utviding av trollebussnettet frå Paradis og Indre Sædal til Birkelundstoppen og frå 
Strandkaien til Oasen vert lagt fram for politisk handsaming før sommaren 2015.

6) Fylkestinget er positiv til tidsdifferensierte bompengar i Bergen. Ordninga bør gje ekstra 
inntekter til drift av kollektivtilbodet.

7) Punkt 5.8 Pådrivar for redusert reisetid med tog Bergen-Oslo vert ikkje tatt ut av planen.

8) Fylkestinget ber om at all planlegging av Rullebane 2 på Flesland vert stoppa."

Mona Røsvik Strømme sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt 1:
1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka med 
følgande endring: Tema 5 - Strategi C - pkt. 9 endrast til: Innføring av miljødifferensierte 
bompengar i og kring Bergen."

Terje Søviknes sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt 5: 
Punkt 5,8: Differensierte bompenger tas ut av Klimaplanens handlingsplan."

Røysting
Fylkesordføraren la innstillinga frå kultur- og ressursutvalet til grunn for røystinga.



Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp) og fall.
Strømme sitt forslag fekk 5 røyster (H, KrF) og fall.
Innstillinga punkt 2, 3, 4 og 5 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag 5) fekk 7 røyster (SV, A, Sp, KrF) og fall.
Oen sitt forslag a) fekk 7 røyster (SV, A, Sp, KrF) og fall.
Oen sitt forslag b) fekk 6 røyster (SV, A, Sp) og fall.
Oen sitt forslag c) fekk 7 røyster (SV, A, Sp, KrF) og fall.
Oen sitt forslag 6) fekk 7 røyster (SV, A, Sp, KrF) og fall.
Oen sitt forslag 7) vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag 8) fekk 1 røyst (SV) og fall.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanens handlingsprogram for 2015 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanens handlingsprogram for 2015 (klimabudsjettet) blir handsama i 
Fylkesbudsjettet for 2015.

3. Førebels fordeling av middel frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på kostnadsanslag 
og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. Utdjuping av TEMA 4: Bygningar, 4.5. Tresatsinga i Hordaland
Ei nyskapande større satsing på bruk av tre som eit bærekraftig, fornybart byggmateriale, gjennom 
eit samarbeid mellom Fylkesmannen og Innovasjon Norge ved vidareføringa av eksisterande 
prosjekt: Tresatsinga i Hordland, sum: 50.000kr.

6. Punkt 5.8 Pådrivar for redusert reisetid med tog Bergen-Oslo vert ikkje tatt ut av planen.

PS 274/14 Høyring - Forslag til forskrift om fellesansvar for utfisking av rømt 
oppdrettsfisk

Forslag til vedtak

1. Hordaland fylkeskommune er samd i at næringa må ta eit felles ansvar for fjerning av rømt
oppdrettsfisk i elv, og at fellesansvaret vert etablert gjennom oppretting av ei samanslutning der
næringsaktørane er pliktig til å delta.

2. Hordaland fylkeskommune meiner dette er eit naudsynt tiltak som havbruksnæringa må dekke 
kostnadene til.

3. Hordaland fylkeskommune ber regjeringa om å styrke FoU knyt til utvikling av metodar for merking 
av oppdrettsfisk

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Hordaland fylkeskommune er samd i at næringa må ta eit felles ansvar for fjerning av rømt
oppdrettsfisk i elv, og at fellesansvaret vert etablert gjennom oppretting av ei samanslutning der
næringsaktørane er pliktig til å delta.

2. Hordaland fylkeskommune meiner dette er eit naudsynt tiltak som havbruksnæringa må dekkje 
kostnadene til.

3. Hordaland fylkeskommune ber regjeringa om å styrke FoU knyt til utvikling av metodar for merking 
av oppdrettsfisk.



PS 275/14 Plan for kompetanseutvikling 2012-2015, tiltak 2015.

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i rullert Plan for kompetanseutvikling 
2012-2015.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 04.11.2014

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i rullert Plan for kompetanseutvikling 
2012-2015.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 11.11.2014

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i rullert Plan for kompetanseutvikling 
2012-2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i rullert Plan for kompetanseutvikling 
2012-2015.

PS 276/14 Regional forskingsstrategi Hordaland 2015 - 2019

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek Regional forskingsstrategi Hordaland 2015 – 2019

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Mona Hellesnes sette på vegner av V, H, og Frp fram slikt forslag:

"Innstillinga, med slikt tillegg:
1. Fylkestinget ber Regionalt forskingsfond inkludere maritim sektor i sine prioriteringar.

2. Forskingsinstitusjonar må kunne søkje Regionalt forskingsfond på prosjekt som gjeld 
offentleg sektor utan at ein offentleg partnar er med."

Røysting
Hellesnes sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget



1. Fylkestinget vedtek Regional forskingsstrategi Hordaland 2015-2019.

2. Fylkestinget ber Regionalt forskingsfond inkludere maritim sektor i sine prioriteringar.

3. Forskingsinstitusjonar må kunne søkje Regionalt forskingsfond på prosjekt som gjeld offentleg 
sektor utan at ein offentleg partnar er med.

PS 277/14 Oppretting av pris - Årets hordalending

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek å opprette prisen Årets hordalending. 

2. Fylkesutvalet oppnemner følgjande fagjury for perioden 2014-2015: 
.................................................
.................................................
.................................................
.................................................
.................................................

3. Fylkesutvalet løyver 10.000 kroner til Årets hordalending 2014 frå fylkesutvalet sin 
tilleggsløyvingskonto.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Terje Søviknes sette fram slikt forslag a):

"Endring punkt 3:
Endres til kr. 50.000,-."

Astrid F. Selsvold sette fram slikt forslag:

"Endringar:
a) Punkt 2: Endra frå fagjury til jury.
b) Kapittelet om "Jury" for prisen i statuttane: Dei to første setningane i første avsnitt vert 

strokne."

Mona Røsvik Strømme gjorde framlegg om fylkesordførar Tom-Christer Nilsen som leiar av juryen.

Terje Søviknes gjorde framlegg b) om Mona Hellesnes og Terje Søviknes som medlemer av juryen.

Jostein Ljones gjorde framlegg om Sveinung Valle og Benthe Bondhus som medlemer av juryen.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteken.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 med Selsvold sitt forslag a) og forslaga frå Strømme, Søviknes og 
Ljones vart samrøystes vedteke.
Søviknes sitt forslag a) vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt forslag.
Selsvold sitt forslag b) vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet vedtek å opprette prisen Årets hordalending. 

2. Fylkesutvalet oppnemner følgjande jury for perioden 2014-2015: 

Tom-Christer Nilsen, leiar
Mona Hellesnes 
Terje Søviknes



Sveinung Valle 
Benthe Bondhus

3. Fylkesutvalet løyver 50.000 kroner til Årets hordalending 2014 frå fylkesutvalet sin 
tilleggsløyvingskonto.

PS 278/14 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren –
budsjettfordeling nr. 7 - 2014

Forslag til vedtak

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 625.020.00 02320 02133 Osterøy vgs. - ombygging 8 200 000

10 655.020.00 02320 03219 Bergen Maritime vgs. - Inneklima 5 200 000

10 777.025.00 02320 00208 Universell Utforming 3 000 000

10 641.020.00 02320 02130
Austrheim vgs. – Rehab. / omb. 
forprosjekt 300 000

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 16 700 000

16 700 000 16 700 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Meirutg./ Mindreutg./

K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 625.020.00 02320 02133 Osterøy vgs. - ombygging 8 200 000

10 655.020.00 02320 03219 Bergen Maritime vgs. - Inneklima 5 200 000

10 777.025.00 02320 00208 Universell Utforming 3 000 000

10 641.020.00 02320 02130
Austrheim vgs. – Rehab. / omb. 
forprosjekt 300 000

10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg 16 700 000

16 700 000 16 700 000

PS 279/14 Forslag om freding av den tidlegare tobakksbutikken Reimers & Søns 
eftf. Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til freding av lokalet til tobakksbutikken Reimers & Søns eftf.

Saksprotokoll i Kultur- og ressursutvalet - 21.10.2014 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling



Fylkesutvalet sluttar seg til freding av lokalet til tobakksbutikken Reimers & Søns eftf.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 30.10.2014 

Mona Hellesnes sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett."

Røysting

Hellesnes sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saka vert utsett.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Innstillinga vart vedteken mot 7 røyster (H, FrP).

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til freding av lokalet til tobakksbutikken Reimers & Søns eftf.

PS 280/14 Årleg lønsregulering for fylkesrådmannen

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet godkjenner lønsreguleringa for fylkesrådmann Rune Haugsdal pr. 1.5.2014 med ny årsløn 
kr. 1.531.000. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

Fylkesrådmannen gjekk frå møtet under behandlinga av saka.

Terje Søviknes sette på vegner av Frp, H, V, A, Sp, KrF fram slik protokollmerknad:

"For ettertida ber ein om at sak om lønsjustering for fylkesrådmannen, med innstilling frå 
forhandlingsutvalet, vert unnateke offentlegheit (personalsak)."

Fylkesutvalet vedtok samrøystes å behandle saka for lukka dører, jf. § 31 nr. 3 i kommunelova.

Forhandlingsutvalet sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner lønsreguleringa for fylkesrådmann Rune Haugsdal pr. 1.5.2014 med ny årsløn 
kr. 1.531.000. 

Protokollmerknad frå Frp, H, V, A, Sp og KrF
For ettertida ber ein om at sak om lønsjustering for fylkesrådmannen, med innstilling frå 
forhandlingsutvalet, vert unnateke offentlegheit (personalsak).



PS 281/14 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.11.2014 

19. NOVEMBER 2014

Orienteringar

Fylkesutvalet fekk slike orienteringar:
 Stord kommune v/ordførar Liv Kari Eskeland
 Bømlo kommune v/ordførar Odd Harald Hovland
 Fitjar kommune v/ordførar Wenche Tislevold
 Samarbeidsrådet i Sunnhordland v/ leiar Kjetil Hestad
 Bømlopakken v/styreleiar Inge Reidar Kallevåg

Bedriftsbesøk på Kværner Stord
Produksjonsleiar Nils Askeland og  kommunikasjonssjef Odd Naustdal orienterte fylkesutvalet om 
produksjonen og verksemda på Kværner Stord.

Ymse
Fylkesrådmannen orienterte om status knytt til vidare framdrift for Bybanen.

20. NOVEMBER 2014

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: 258-280/14.

SVAR PÅ INNSENDE SPØRSMÅL

Aud Karin Oen hadde sendt inn slike spørsmål:

1. "Hordaland fylkesting treng å opna seg mot verda!
Ein måte er å innføre spørjetime til dømes etter modell frå Akershus fylkeskommune.
Hensikta med innføring av «offentleg spørjetime» i fylkestinget må vera å:

 Gje innbyggjarane muligheit til direkte kommunikasjon med fylkestinget
 Medverka til openheit om fylkeskommunale forhold
 Medverka til å understøtta politikaranes ombodsrolle

2. Er det mogleg å opne budsjettprosessen slik at innbyggjarane kan kome med innspel? Til 
dømes etter modell frå Bergen kommune.

3. Kan Hordaland fylkeskommune få ein eigen søkjefunksjon på nettsida for interpellasjonar 
og spørsmål? Både frå fylkestinget og utvala."

Fylkesordføraren svarte slik:

1. "Fylkestinget har i dag ordningar med høyringar og opne møte slik kommunelova og 
forvaltningslova fastset. På den måten kan innbyggjarane delta i dei politiske prosessane 
og påverke dei politiske vedtaka. Om fylkestinget skal gjere om på måten vi gjennomfører 
dei politiske prosessane på, må dette gjerast i eiga sak som vert handsama i slutten av 
fylkestingsperioden. Ei slik sak vil leggjast fram mot slutten av denne perioden, det vil seie 
hausten 2015. I den saka er det mogleg å gjere endringar både i det som representanten 
Oen her spør om og det vil vere høve til å endre delegasjonsreglementet for Hordaland 
fylkeskommune.

2. Eg syner til svaret på spørsmål 1. Opning av budsjettprosessen må gjerast i samband med 
same sak.

3. Det er i dag mogleg å søke opp det representanten syner til i e-innsyn, der alle politiske 



dokument og møte vert offentleggjort. Dette er eit sjølvstendig system som er integrert på 
hordaland.no gjennom "politiske saker". Fylkesrådmannen er no i ein fase der han 
anskaffar nye stader for heile organisasjonen. Korleis integrasjonen mellom 
sak/arkivsystemet og dei nye nettsidene vil sjå ut er ikkje klart endå, men eg ber om at det 
vert sett på moglegheit for ein god integrasjon som ivaretek det representanten her ber 
om."

Aud Karin Oen hadde sendt inn slikt spørsmål:

"Viser til samrøystes vedtak i fylkesutvalet. Saksprotokoll i fylkesutvalet - 20.02.2014:

"Fylkesutvalet ber om at vedtak i Regional transportplan 2013-2014 om lysregulering av 
Nautnes bru vert gjennomført, og at ein går i dialog med Øygarden kommune om 
løysingar."

Saka ligg ikkje inne i budsjettet og eg finn den ikkje att i saka om Regional transportplan heller. 
Ønskjer status i saka."

Fylkesordføraren svarte slik:

"Spørsmålet om lysregulering av Nautnes bru vart omtalt i meldingssak i samferdselsutvalet i 
januar, jf. RS 3/14. Det vart her vist til at tiltaket ville koste 6,1 mill. 2011 kr (utgjer ca. 7,7 mill. 
2014-kr). Lysregulering av Nautnes bru krev at det vert etablert oppstillingsplassar på begge 
sider av brua.  

Fylkeskommunen og Statens vegvesen har i november i år hatt møte med Øygarden kommune 
om saka, og avventar no ei avklaring frå Øygarden kommune om etablering av 
oppstillingsplassane kan gjennomførast utan reguleringsplan eller ikkje.  

Fylkesrådmannen kjem attende til saka når slik avklaring ligg føre."

Torill Selsvold Nyborg hadde sendt inn slikt spørsmål:

"På vegner av fylkestingsgruppa til KrF vil eg be om status for tilsetjing av mobbeombod i 
Hordaland. Kvifor har det teke så lang tid?"

Fylkesordføraren svarte slik:

"Til møtet i opplærings- og helseutvalet 12.11.2014, fylkesutvalet 19.11.2014 og fylkestinget 
09.12.2014 har fylkesrådmannen lagt fram sak om elev- og lærlingombod. Av saksutgreiinga 
går det fram at det kan vere rimeleg å sjå prøveprosjektet med mobbeombod og ei ordning 
med elev- og lærlingombod i samanheng. I sak 271/2014 til fylkesutvalet står mellom anna 
dette:

"HFK vil nytte prøveordninga med mobbeombod til å gje best mogleg oversikt over 
behov og rettar som treng betre oppfølging, og over kva nettverk av samarbeidspartar 
som best kan nyttast i dette arbeidet. I utlysinga av stillinga som mobbeombod vil 
fylkesrådmannen sjå etter kompetanse og kvalifikasjonar som og trengst hos eit elev- og 
lærlingombod, slik at HFK etter prøveordninga med mobbeombod er sikra nødvendig 
handlingsrom til å vurdere utviding av mandatet og eventuelt etablere eit elev- og 
lærlingombod."

Dersom fylkesutvalet og fylkestinget ikkje gjer vedtak om andre føresetnader for ei framtidig 
ordning med elev- og lærlingombod enn dei som ligg i sak 271/2014 til fylkesutvalet 
19.11.2014, vil stillinga som mobbeombod verte lyst ut omgåande. Opplærings- og helseutvalet 
vart orientert om dette i møtet 12.11.2014."

Aud Karin Oen hadde sendt inn seks spørsmål i samband med budsjettet for 2015:

Spørsmål 1:

"Kva kostar det å fryse kollektivsatsane?"



Fylkesordføraren sitt svar:

"Det vil kosta vel 70 mill. kr å frysa kollektivsatsane – utrekning frå Samferdsel/Skyss viser 72 
mill.kr."

Spørsmål 2:

"Konsulentarbeid:
a. Kva utgifter har HFK hatt på konsulentarbeid fordelt på saksområda til no i 2014.
b. Kva utgifter på konsulentarbeid fordelt på saksområde er det budsjettert med for 2015."

Fylkesordføraren sitt svar:

" 2a): Konsulenttenester vert ført på art 1278 Kjøpte tenester. Til no i 2014 er det ført vel 100 
mill. kr på denne arten. Dette gjeld t.d. kjøp av undervisningstenester frå kommunar og private, 
kjøp av tenester innanfor samferdselsområdet slik at det er vanskeleg å isolera kva som er kjøp 
av konsulentarbeid. For å finna ut det må ein undersøkja på bilagsnivå. Innanfor det som er 
definert som administrasjon, er det så langt rekneskapsført vel 5 mill. kr."

2b): Budsjettet er ikkje så finmaska at det er råd å finna denne summen i budsjettet for 2015."

Spørsmål 3:

"Opplæring: Kva er effekten av desentralisert forvaltning av spesialundervisning. Omlegginga i 
budsjetteringa av dette området har resultert i færre søknader om ressursar frå skulane. Kva 
tyder det? Er det færre som har behov? 

I tillegg: Kva er tala for opptak i 4. og 5. skuleår? (i høve til dette)."

Fylkesordføraren sitt svar:

"Endringa det vert vist til er kun endra måte å budsjettera spesialundervisninga på. Tidlegare 
vart ein del av midlane til spesialundervisning fordelt til skulane av opplæringsavdelinga 
gjennom året. No vert ein større del budsjettert som del av skulebudsjetta direkte. Det samla 
nivået på budsjettet for spesialundervisning har ikkje vorte redusert som følgje av omlegginga.

Tabellen under frå opplæringsavdelinga viser tal 4. og 5. års søkjarar. 

Skuleår 4. år søkjarar 5. år søkjarar JA Nei
2013/2014 60 22 79 3"

Spørsmål 4:

"Flesland: Kva er HFK sine investeringar knytt til Flesland."

Fylkesordføraren sitt svar:

"Svar vert oversendt straks vi får det frå Bybanen utbygging."

Spørsmål 5:

"Kor mykje meir kostar "fritt skuleval" i transport av elevar?"

Fylkesordføraren sitt svar:

"Fritt skuleval vart innført frå hausten 2005.  Ved å ta ut bruttokostnad til vidaregåande 
skuleskyss i 2004 og 2006 vil ein få eit inntrykk av korleis denne endringa har påverka 
kostnadane. I 2004 var kostnaden 88,6 mill. kr og i 2006 var den 86,2 mill. kr. Frå 2004 til 2006 
var det ingen endring i prisen på skulereisekort. Frå 2004 til 2006 auka talet på elevar i 
vidaregåande skule frå 16.424 til 17.643. Det er difor vanskeleg å påvisa at kostnadane auke 
på grunn av dette tiltaket."

Spørsmål 6:



"Kor mykje utgjer einskapstaksten på toget til Arna?"

Fylkesordføraren sitt svar:

"Einskapstakst til Arna utgjer knapt 12 mill. kr."

OPEN TIME 

Torill Selsvold Nyborg påpeikte at det tek lang tid å fylle periodekort på bussen, og spurde om kor langt 
Skyss er kome med å leggje til rette for at publikum kan fylle på korta på nett. Fylkesordføraren svarte at 
Skyss i lengre tid har arbeidd med ei nettløysing for kjøp av billettar til kollektivtrafikken, Min side. Dei  er 
no klar for pilotdrift og har invitert alle tilsette i fylkesadministrasjonen til å kjøpe billettar via Min side. 
Direktøren for Skyss, Oddmund Sylta, vonar at publikum generelt kan ta i bruk påfylling på nett i løpet av 
første halvår 2015.

Terje Søviknes bad på vegner av Frp, H og V om å få lagt fram sak: 

"Fylkesutvalet ber om at HFK sitt interne alkoholreglement vert revidert. 
Sak vert å leggje fram for politisk handsaming i første kvartal 2015."

Fylkesutvalet slutta seg samrøystes til førespurnaden. 

Mona Hellesnes bad på vegner av V om sak om regionreforma. Fylkesrådmannen svarte at sak er 
under utarbeiding. Fylkesordføraren ventar å få sak til fylkesutvalet sitt møte i januar 2015.

Sigbjørn Framnes kommenterte at det i samband med ny anbodsrunde for buss, er fleire aktørar som 
uttalar seg om Skyss si rolle. Han spurde om korleis kommunikasjonen med sjåførane vert ivareteken. 
Direktør Sylta frå Skyss svarte at arbeidsgjevaransvaret ligg hos selskapa, og at det skal haldast eit 
møte mellom hovudarbeidsgjevarane og hovudtillitsvalde om korleis ein kan samhandle.

Aud Karin Oen påpeikte at det i samband med valet i 2015 er viktig at fylkeskommunen vert profilert 
positivt, slik at valdeltakinga til fylkestingsvalet kan verte høgare enn ved tidlegare val.


